
پیامک: 30004800سال هشتم |  شماره      2988| دوشنبه 7  اسفند ماه 1402 |  16  شعبان 1445 | 26  فوریه  2024 |  8 صفحه 5000www.kasbokarnews.ir تومان

صفحه 2

صفحه 3

صفحه 2

مرکز آمار:

تورم ماهانه مواد غذایی 
۳ دهک کاهش یافت

تجارت ۵۵ میلیارد دلاری 
ایران با ۱۵ کشور همسایه

برپایی نمایشگاه های بهاره 
در ۵ نقطه تهران

kasbokarnews paper 
kasbokarnews 

سرمقاله

الزامات 
کاهش تورم

مهار نقدینگی می تواند تورم 
را کنترل کند. راهکار مهار 
تورم ساده است. اما با توجه 
به اینکه عمده نقدینگی در 
بودجه است و برای تأمین هزینه های جاری مجبور 
به استقراض از بانک مرکزی هســتیم، بنابراین 
تورم قابل کنترل نخواهد شد. در شرایط موجود 
دولت باید بودجه جاری را کاهش دهد تا تورم مهار 
شــود. تورم امروز ما به دنبال کاهش تولید شکل 
گرفته است. وقتی تولید کم می شود، عرضه هم 
کم می شود ولی تقاضا کم نمی شود. در نتیجه تورم 
روز به روز افزایش پیدا می کند. شاه کلید مهار تورم 

افزایش سرمایه گذاری...

  علی قنبری، اقتصاددان
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با همکاری بخش خصوصی؛

سهم اقتصاد دیجیتال 
به ۱۵ درصد می رسد

تورم بهمن ماه 1.1 درصد کاهش یافت

مهار  تورم  تولیدکننده
صفحه3

صفحه2

رونق  اشتغال  خانگی 
۱۴۰  هزار  فرصت  شغلی   ایجاد   شد

معــاون امور دولت، مجلس و اســتان هــای وزیر 
ارتباطات و فنــاوری اطلاعات در اتــاق بازرگانی 
تهران احکام برنامه هفتم توســعه در بخش ICT و 
اقتصاد دیجیتال را تبیین و اظهــار امیدواری کرد 
که با همکاری بخش خصوصی به سهم ۱۵ درصدی 
اقتصاد دیجیتال از تولید ناخالص ملی برســیم. به 
گزارش وزارت ارتباطات و فنــاوری اطلاعات؛ رضا 
باقری اصل معاون امور دولت، مجلس و استان های 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات و جانشین رییس 
کمیســیون راهبری اقتصاد دیجیتال، در نشست 
برنامه هفتم توســعه با محوریت اقتصاد دیجیتال 
که در اتاق بازرگانی تهران برگزار شــد، گزارشی را 
از روند تهیه و تصویب احکام برنامه هفتم توسعه و 
نوع تعامل بخش خصوصی این حوزه با دولت ارائه 
کرد. در این نشست، باقری اصل با اشاره به بررسی 
مدل های اقتصاد دیجیتال در کشورهای مختلف، 
تصریح کرد: در معماری زیست بوم اقتصاد دیجیتال 
پنج خدمت پایه پرداخت، لجستیک، خدمات مکانی، 
تبلیغات )تولید محتوا( و احراز هویت دیده شده است. 
وی با اشاره به اینکه سهم اقتصاد دیجیتال از تولید 
ناخالص ملی در سال گذشته ۷.۹ درصد بوده است، 
افزود: هدف گذاری ما برای سهم اقتصاد دیجیتال 
در پایان ۵ سال آینده ۱۵ درصد است که البته این 
عدد در مجلس به ۱۰ درصد کاهش یافت؛ اما ما باید 
تلاش کنیم به عدد بیش از ۱۵ درصد برسیم. معاون 
امور دولت، مجلس و استان های وزیر ارتباطات به 
اجرای پروژه فیبرنوری منازل و کســب و کارها به 
عنوان یکی از احکام برنامه هفتم اشاره کرد و گفت: 
وزارت ارتباطات بخشی از درآمد خود را به منظور 
پوشش ریســک ســرمایه گذاری در این حوزه به 
اپراتورها تخصیص می دهد و میزان سرمایه گذاری 
بخش غیر دولتی در این حوزه ۷۰درصد است. وی، 

آموزش مهارت حداقل ۵۰۰ هزار...

آگهي مناقصه عمومي
با توجه به اینکه شهرداري بندر بوشهر در نظر دارد پروژه  برون سپاری گشت کنترل و نظارت )سد معبر( شهر بوشهر به شرح 
ذیل را  به پیمانکاران واجد صلاحیت و داراي شرایط مربوطه از سازمان هاي ذیربط را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
)ستاد(  واگذار نماید، لذا از کلیه پیمانکاران واجد صلاحیت  که داراي صلاحیت در رشته مربوطه هستند دعوت مي گردد مطابق 

جدول زمانبندي ذیل به سامانه مذکور به آدرس www.setadiran.ir  مراجعه و نسبت به دریافت اسناد و مدارک  اقدام نمائید.لازم است مناقصه گران 
در صورت عدم عضویت قبلی ،مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 

موضوع
مبلــغ بــرآورد اولیه 

برای مدت یک سال
شمسی   ) ریال ( 

آخریــن مهلت   مدت قراردادشماره فراخوان
خرید اسناد

آخریــن مهلت  
تحویل پاکات

تاریخ بازگشایي 
پاکتها

مبلغ تضمین شرکت 
در مناقصه ) ریال (

برون ســپاری گشت 
کنترل و نظارت )سد 

معبر( شهر بوشهر
۱۱4۰2/۱2/۰۷۱4۰2/۱2/۱۹۱4۰2/۱2/2۰3/۷۰۰/۰۰۰/۰۰۰ سال  شمسی۷3/۷82/۵۷۹/۵3۵2۰۰2۰۰۵۷۰۱۰۰۰۰۹6

توضیحات: 
۱- محل وآخرین مهلت تحویل اسناد ) شامل اصل پاکت الف ( :تحویل  اصل ضمانت نامه بانکی ) پاکت الف ( به  اداره امور قراردادهای  شهرداري مرکزی  
بندر بوشهر و دریافت رسید الزامی است . ضمناً تا پایان وقت مورخ درج شده در جدول .ضمناً تصویر پاکت الف و سایر پاکات ب و ج در سامانه الکترونیکی 

دولت ) ستاد ( بارگذاری گردد . 
2-  پاکتهاي  مناقصه در ساعت ۱۰/ ده   مورخ درج شده در جدول گشوده مي شود.

3- تضمین شرکت در  مناقصه مي بایست به صورت ضمانت نامه بانکي یا ضمانت نامه صادر شــده از مؤسسات غیر بانکي تحت نظارت بانک مرکزي 
جمهوري اسلامي یا اوراق مشارکت یا واریز وجه نقد به حساب  سپرده شماره ۱۰۰۰۱8۱3۵6۹۰۷  پست بانک ارائه گردد. 

4- ضمناً متن آگهي در شبکه اطلاع رساني شهرداري بوشهر به آدرس:www.Bushehr.ir درج گردیده است.
۵- هزینه درج آگهي در دو نوبت به عهده برنده مناقصه مي باشد.

6- مدت اعتبار پیشنهادها سه/سه ماه از تاریخ افتتاح پیشنهاد قیمت بوده و سه ماه دیگر نیز  قابل تمدید می باشد.
۷- شهرداري در رد یک یا تمام پیشنهادها مختار است در این صورت سپرده ها مسترد خواهد شد.

8-  سایر جزئیات و شرایط در اسناد مناقصه درج شده است.
۹- محل دریافت و تحویل اسناد سامانه تدارکات الکترونیک دولت ) ستاد( و محل گشایش پیشنهاد ها سالن جلسات واقع در طبقه چهارم ساختمان 

مرکزی شهرداری بندر بوشهر می باشد . 
۱۰- اطلاعات دستگاه مناقصه گذار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اســناد مناقصه و ارائه پاکت الف: آدرس : بوشهر – میدان شهرداری – 

شهرداری مرکزی – طبقه دوم – اداره امور پیمان تلفن: ۰۷۷3334۰۵۷۱
۱۱- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس : 4۱۹34-۰2۱   دفتر ثبت نام: 88۹6۹۷3۷ و 8۵۱۹3۷68

                                                                                                                
روابط عمومي و امور بين الملل شهرداري بندر بوشهر

نوبت دوم

آگهي مناقصه عمومي دو مرحله اي
شرکت توزیع برق استان اصفهان در نظر دارد خدمت مورد نیاز خود به شرح ذیل را ، از طریق مناقصه عمومي دو مرحله اي به پیمانکار واجد صلاحیت واگذار نماید. 

ف
مبلغ ضمانتنامه)ریال(ساعت بازگشایي پاکات مناقصهتاریخ بازگشایي پاکات مناقصهشماره  مناقصهموضوع مناقصهردی

۱0/002,770,000,000 صبح2۵88/۱4۰2۱402/۱2/23مناقصه اجرای پروژه های تملک دارایی های سرمایه ای ۱۱4۰2
مدت دریافت اسناد مناقصه : از روز دوشنبه مورخ ۱4۰2/۱2/۰۷  تا ساعت ۱۹:۰۰  شنبه  مورخ ۱4۰2/۱2/۱2  بصورت الکترونیکی و از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(

مدت تحویل پیشنهادات : از روز شنبه مورخ ۱402/۱2/۱2  تا ساعت 08:30 صبح روز چهارشنبه مورخ ۱2/23 /۱402  بصورت الکترونيکی و از طریق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد(
محل تحویل پيشنهادات : سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(

تضامين مورد قبول :پیشنهاددهندگان مکلفند معادل مبلغ سپرده شرکت در مناقصه را بصورت ضمانت نامه بانکي معتبر یا فیش واریزي به حساب جاري سپهر صادرات به شماره ۱۰۵۰42۵22۰۰۵  
ویا اوراق مشارکت بی نام تضمین شده بانکها و دولت با قابلیت بازخرید قبل از سررسید)موضوع قانون نحوه انتشار اوراق مشارکت(

نام شرکت توزیع برق استان اصفهان ارائه دهند . به پیشنهادات فاقد سپرده ، مخدوش و سپرده هاي کمتر از میزان مقرر و چک شخصي ترتیب اثر داده نخواهد شد . 
سایر توضیحات : 

۱- هزینه درج آگهي مناقصه در صفحات  داخلي روزنامه هاي منتخب اداره ارشاد اسلامی به عهده برنده مناقصه مي باشد.
2- داوطلبان مي توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن ۱3-62۷3۰۱۱ 3 داخلي  42۷4 و 42۷۵ واحد مناقصات تماس حاصل نمایند.

3- اسناد و مدارک و اطلاعات این مناقصه  از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  قابل دسترسي مي باشد وهمچنین آگهي این مناقصه  در سایت پایگاه 
ملي مناقصات ایران به آدرس  http://iets.mporg.ir و سایت شرکت توزیع برق استان اصفهان به آدرس WWW.epedc.ir  قابل دسترسي مي باشد . 

4- به پیشنهادات فاقد مهر و امضاء و یا مبهم و مشروط و مخدوش و یا بدون سپرده معتبر و یا لاک گرفته شده با لاک غلطگیر و یا پیشنهاداتي که پس از تاریخ تعیین شده واصل گردد مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.
۵- کلیه فرایند مناقصه بصورت الکترونیکی و از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( انجام خواهد گرفت اما ارسال سپرده شرکت در مناقصه بصورت لاک و مهر شده قبل از برگزاری مناقصه الزامی است . 

6- آدرس : اصفهان خیابان شریعتی – شرکت توزیع برق استان اصفهان – دبیرخانه
۷- لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir و دریافت گواهی امضای الکترونیکی راجهت 

شرکت در مناقصه محقق سازند.
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : - مرکز تماس ۱4۵6

شرکت توزیع نيروي برق استان اصفهان 
شناسه آگهی ۱6۷4۹33 امور تدارکات و انبارها

آگهی مناقصه عمومی )نوبت دوم(
شهرداری رباط کریم در نظر دارد به استناد مجوز شماره ۰2/۱48۱ مورخ ۱4۰2/۱۰/2۱ شورای محترم اسلامی شهرامورات مربوط به صدور بیمه تکمیلی پرسنل شهرداری را به شرکت های بیمه ای معتبر و 

واجد شرایط و دارای مجوز تایید صلاحیت از بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران برای مدت یکسال از طریق مناقصه عمومی بشرح ذیل واگذارنماید. 
شرایط:

۱-هزینه درج دونوبت آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.
2-به پیشنهادات مشروط،مخدوش و فاقد سپرده لازم جهت شرکت در مناقصه ترتیب اثر داده نخواهد شد.

3- سپرده شرکت در مناقصه  به مبلغ 3/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال می باشد که میبایست بصورت ضمانت نامه بانکی به نفع شهرداری رباط کریم و یا واریز نقدی به شماره حساب ۰۱۰662۵2۰6۰۰8 نزد بانک ملی ایران 
شعبه مرکزی رباط کریم کد 23۵4)شماره حساب شبا IR28۰۱۷۰۰۰۰۰۰۰۱۰662۵2۰6۰۰8( تهیه و برابر دستور العمل مندرج در کاربرگ مناقصه به همراه پیشنهاد قیمت ارائه گردد.لازم به ذکر است سپرده 

نفرات اول ،دوم و سوم مناقصه تا انعقاد پیمان نزد شهرداری نگهداری و هرگاه حاضر به عقد قرارداد نگردند سپرده آنان به ترتیب به نفع کارفرما ضبط خواهد شد.
4-مهلت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ انتشار این آگهی) از پایان وقت اداری روزدوشنبه مورخ ۱4۰2/۱۱/3۰ به مدت۱۰ روز ( محل دریافت آن صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت WWW.SETADIRAN.IR می باشد. 
۵-متقاضیان می بایست پاکت های پیشنهاد قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در کاربرگ مناقصه تنظیم شده است را حداکثر تا ساعت ۱4 روز سه شنبه مورخ ۱4۰2/۱2/22 در سامانه  تدارکات الکترونیکی دولت WWW.SETADIRAN.IR   تسلیم نمایند.

6-متقاضیان جهت دریافت اسناد مناقصه می بایست فیش واریزی به حساب جاری به شماره ۰۱۰66248۱۹۰۰4 نزد بانک ملی ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد 23۵4 به مبلغ 2/۰۰۰/۰۰۰ ریال )غیر قابل استرداد( 
بابت خرید اسناد مناقصه به شهرداری رباط کریم تسلیم نماید.

۷-زمان بازگشایی پاکت های مناقصه در ساعت ۱2 روز چهارشنبه مورخ ۱4۰2/۱2/23 می باشد.
8-شهرداری در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است.

۹-سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج می باشد.
حميد رضا اله یاری، شهردار رباط کریمتاریخ انتشار نوبت اول:۱4۰2/۱۱/3۰             تاریخ انتشار نوبت دوم:۱4۰2/۱2/۰۷

آگهی تجدید مزایده عمومي )نوبت دوم(
شهرداری اندیشه در نظر دارد به استناد مجوز شماره ۵/۷۰2/د مورخ ۱4۰2/۱۰/۱6 موضوع ابلاغ بند ۹ صورتجلسه شماره ۱48 مورخ ۱4۰2/۱۰/۰۵ شورای اسلامی 

شهر ، نسبت به برگزاری مزایده عمومی ذیل به اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط )مدیران و مربیان ورزشی مورد تایید  اداره ورزش و جوانان( اقدام نماید.
۱-موضوع مزایده : عبارت است از امتیاز بهره برداری از مجموعه ورزشی ایثار برای مدت سه سال به صورت یکجا )بازدید از مجموعه الزامی است(

2-شرایط فروش : مبلغ پایه کارشناسی شده طبق گزارش کارشناس رسمی دادگستری به شماره ۱/6/۵۱ مورخ ۱4۰2/۰6/۱۹ برای مدت سه سال به شرح جدول ذیل می باشد. 

اجاره ماهيانه پایه مزایده برای سالن اصلی، زمين اسکيت ورزشگاه ایثار

سال سومسال دومسال اول

۱/۰۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال8۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال68۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
*تبصره: مبلغ پایه اعلام شده صرفاً بابت اجاره می باشد و سایر هزینه ها )کلیه کسورات قانونی، هزینه شارژ مشاعات ، انشعابات آب ، برق ، گاز و ...( بر عهده برنده مزایده خواهد بود. 

3- تضمین شرکت در مزایده :  سپرده شرکت در مزایده ۱.۵48.۰۰۰.۰۰۰ ریال می باشد که می بایست تا پایان مهلت تسلیم پیشنهاد قیمت به یکی از صورت های ذیل به واحد دبیرخانه شهرداری تسلیم و شماره ثبت پاکت الف را دریافت نمایید .
الف( رسید بانکی واریز وجه مزبور به شماره حساب سپرده ضمانت شرکت در مزایده ۰۱۱3۹۹44۵6۰۰۱ نزد بانک ملی شعبه شهر اندیشه کد 24۱۷

ب( ضمانت نامه بانکی 
*تبصره ۱: ضمانت نامه ارائه شده می بایست در زمان بازگشایی پاکات مزایده دارای اعتبار بوده و برای مدت سه ماه دیگر نیز قابل تمدید باشد .

*تبصره 2: به پیشنهاد هایی که سپرده شرکت در مزایده آنها به غیر از موارد فوق باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد .
4-مهلت و محل دریافت اسناد مزایده:  از تاریخ انتشار آگهی لغایت پایان ساعت اداری سه شــنبه مورخ ۱4۰2/۱2/۰8 و محل دریافت آن صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت  

www.setadiran.ir مي باشد.
 ۵- مهلت و محل تسلیم پیشنهادات:  متقاضیان می بایست تا پایان ســاعت اداری روز شنبه مورخ ۱4۰2/۱2/۱۹ ساعت :۱4/۰۰ پیشــنهاد قیمت خود را در سامانه تدارکات الکترونیک 

www.setadiran.ir بارگذاری نموده و اصل ضمانت نامه را به واحد دبیرخانه شهرداری تحویل و شماره ثبت پاکت الف دریافت نمایند.
تذکر:صرفا اسناد پاکت های پیشنهاد)ب( و )ج( دارای امضای الکترونیکی مورد پذیرش است. در جلسه بازگشایی پاکت های )ب( و )ج(، اسناد فیزیکی)کاغذی( و اسناد فاقد امضای الکترونیکی به هیچ وجه مورد پذیرش نیست. 

6- مدارک لازم جهت دریافت اسناد مزایده :  متقاضیان جهت دریافت اسناد مي بایست از طریق سامانه ستاد نسبت به خرید اسناد شرکت در مزایده اقدام نمایند. 
۷-زمان بازگشایی پیشنهادها :  زمان بازگشایی پاکت های پیشنهاد قیمت پایان ساعت اداری مورخ ۱4۰2/۱2/۱۹ می باشد.

8-شهرداري اندیشه در رد یا قبول یک یا تمام پیشنهادات بدون ذکر دلیل مختار مي باشد.
۹-هزینه درج آگهی در روزنامه به عهده برنده مزایده می باشد.

تاریخ انتشار نوبت اول:۱4۰2/۱۱/3۰     تاریخ انتشار نوبت دوم:۱4۰2/۱2/۰۷
بهروز کاویانی، شهردار شهر اندیشه



اقتصاد2
ایران

مرکز آمار:
تورم ماهانه مواد غذایی ۳ دهک 

کاهش یافت
گزارش مرکز آمار نشــان می دهد تــورم ماهانه 
مواد غذایی اقشــار کم درآمد جامعه )سه دهک 
درآمدی پایین( در بهمن ماه منفی بوده است. منفی 
بودن تورم ماهانه مواد غذایی به این معنا است که 
متوسط قیمت مواد غذایی مصرفی خانوارها در 

بهمن  نسبت به دی ارزان شده است.
بر اساس گزارش مرکز آمار، تورم ماهانه مواد غذایی 
برای دهک اول )کم درآمدترین اقشــار جامعه( 
منفی ۱.۷ درصد، دهک دوم منفی ۱.۱ درصد و 
دهک سوم منفی ۰.۹ درصد بوده است. در این سه 
دهک درآمدی، مواد غذایی سهم بیش از ۴۰ درصد 
در سبد کالای خانوارها دارد و منفی شدن تورم 
ماهانه مواد غذایی این دهک ها خبر مثبتی ازلحاظ 

افزایش قدرت خرید محسوب می شود.
خبر خوب دیگر آن که آهنگ منفی شــدن تورم 
ماهانه مواد غذایی ۳ دهک پاییــن درآمدی، در 
بهترین وضع خود از اواسط سال ۱۳۹۸ تاکنون 
محسوب می شــود. از شــهریور ۱۳۹۸ تاکنون 
هیچ گاه تورم ماهانه مواد غذایی ۳ دهک کم درآمد 
تا این حد کاهشی نشده بود و این شاخص برای 
اقشــار کم درآمد به کمترین رقم خود در ۵۲ ماه 

اخیر رسید.

آورده یک میلیارد تومانی مردم 
در نهضت مسکن

در حالی قیمت تمام شــده واحدهای نهضت ملی 
مسکن همچنان نامشخص است که آورده متقاضیان 
این طرح در برخی پروژه ها بیش از یک میلیارد تومان 
خواهد بود. به گزارش تســنیم، طبــق جدیدترین 
اظهارات وزیر راه و شهرســازی و معاون مســکن و 
ساختمان وی در زمان حاضر دو میلیون و ۲۴۴ هزار 
واحد نهضت ملی مســکن در کشور در حال ساخت 
است.هادی عباسی معاون وزیر راه و  شهرسازی هفته 
گذشته با اشاره به ساخت ۲.۴ میلیون واحد نهضت 
ملی مسکن درباره قیمت تمام شده هر واحد از این 
پروژه گفته بود: قیمت تمام شده  پروژه ها به دستمزد 
و مصالح ساختمانی بستگی دارد که در انتهای مرحله 

ساخت و ساز محاسبه می شود.
وی با اشاره به کاهش نرخ سود تسهیلات نهضت ملی 
مسکن از ۲۳ به ۱۸ درصد کاهش یافته است، یادآور 
شد: مبلغ اقساط دو سال اول تسهیلات ۵.۹ میلیون 
تومان است که در استان زنجان اجرایی شده است. 
میزان اقساط این وام در سال سوم تا سال بیستم به 
دوره مشارکت )زمان ساخت واحد مسکونی( بستگی 
دارد. مهرداد بذرپاش اواسط بهمن امسال با اشاره به 
مخالفت عده ای با خروج سیمان و فولاد از بورس درباره 
قیمت نهضت ملی مسکن در سال آینده،گفته بود:  
باید توجه داشت که قیمت تمام شده مسکن تابعی از 
تورم است اما همواره یکی از خواسته های ما این بوده 
بخش ها و متغیرهایی که قیمت تمام شده مسکن را 
تحت الشعاع قرار می دهند به ویژه فولاد و سیمان در 
حوزه مصالح مورد توجه قرار گیرند که در جلسه آینده 

شورای عالی مسکن تصمیمات خوبی اتخاذ می شود.
وی افزود: با وجود پیگیری های وزارت راه و شهرسازی 
عده ای با خروج این دو مصالح از بورس کالا مخالف 
بودند، اما امیدواریم ســال آینده مصالح ساختمانی 
به ویژه فولاد و ســیمان با تمهیدات وزارت اقتصاد و 
دارایی ارزان تر در اختیار ســازندگان و پروژه ها قرار 
بگیرد. بخش قابــل توجهی از آمار اعلام شــده در 
خصوص ساخت واحدهای نهضت ملی مسکن مربوط 
به پروژه های طرح اقدام ملی مســکن دولت قبل و 

واحدهای مسکن مهر است.
یکی از ابهامات پروژه های نهضت ملی مســکن عدم 
آگاهی متقاضیان نســبت به آورده اســت. در زمان 
حاضر متقاضیان پس از اعلام ادارات راه و شهرسازی 
استان ها )شرکت عمران شهرهای جدید( در بازه های 
مشخص ۴۰ میلیون تومان باید واریز کنند. ابتدا اعلام 
شد حداکثر پرداختی متقاضیان ۸ قسط ۴۰ میلیون 
تومانی یعنی ۳۲۰ میلیون تومان است. این در حالی 
است که پیگیری های تسنیم نشــان می دهد آورده 
متقاضیان در برخی پروژه های نهضت ملی مسکن 
به بیش از یک میلیارد تومان افزایش یافته است. در 
کنار این مبلغ باید وام ۵۵۰ میلیون تومانی با سود ۱۸ 
درصدی را نیز در نظر داشت. دیماه سال ۱۴۰۰ وزیر 
سابق راه و شهرسازی با اشــاره به آغاز ساخت ۸۰۰ 
هزار واحد نهضت ملی مسکن گفته بود: پیش بینی 
می کنیم فردی که در تهران زندگی می کند اگر ۱۵۰ 
میلیون تومان آورده خودش باشد حتماً صاحب خانه 
خواهد شد، چون زمین رایگان است، تمهیدات خوبی 
با وزارت صمت داشتیم که مصالح به گونه ای خریداری 
شود که تورم کمتر در آن تأثیر داشته باشد، پروانه کار 
با قیمت ارزان در اختیار قرار می گیرد، ســهم هزینه 
نظام مهندسی کمتر است و همچنین مالیات بسیار 

کمتری پرداخت می شود.

اخبار

معاون اشــتغال وزیر کار 
گفت: بیــش از ۳۵ درصد 
اشتغال ایجادی در سامانه 
رصد اشتغال و ۸۰ درصد 
اشــتغال ایجــادی حوزه 
مشاغل خانگی توســط زنان صورت گرفته است. 
مشــاغل خانگی هر نوع فعالیت اقتصادی است که 
در فضای منزل و با ســرمایه اندک قابل راه اندازی 
است. این شــغل ها به دلیل ماهیت خود به فضای 
زیادی نســبت به سایر کســب و کارها نیاز ندارند 
و عمده گــروه های هدف مشــاغل خانگی را زنان 
سرپرست خانوار، کارافرینان، معلولان، بازنشستگان 

و روستاییان تشکیل می دهند.
مطابق آمارها ۱۵ تا ۲۳ درصد اشتغال در کشورهای 
توسعه یافته متعلق به مشــاغل خانگی است و در 
ایران نیز طی چند سال گذشته برای ارتقای سهم 
مشاغل خانگی در اقتصاد تلاش های بسیاری صورت 
گرفته به نحوی که در دولت سیزدهم با هدف تقویت 
و توسعه هرچه بیشتر مشــاغل خانگی مدت زمان 
صدور مجوزهای فعالیت این دسته مشاغل به سه 
روز کاهش یافت و بیــش از ۹۵ درصد مجوزها به 
شکل ثبت محور صادر شد تا ضمن رفع موانع تولید 
در بخش اشتغال خانگی، متقاضیان کسب و کارهای 

خانگی با انگیزه بیشتر به این حوزه ورود کنند.
طبق اعلام رئیس دبیرخانه ســتاد ســاماندهی و 
حمایت از مشــاغل خانگــی وزارت کار، بیش از 
۹۳ درصــد هدف گذاری ایجاد اشــتغال در حوزه 
مشاغل خانگی طی دولت ســیزدهم محقق شده 
و بیش از ۱۴۰ هزار فرصت شــغلی از ابتدای سال 

تاکنون در حوزه اشتغال خانگی ایجاد شده است. 
به گفته وی هدفگــذاری وزارت کار برای ســال 
جاری ایجاد ۱۵۰ هزار شــغل خانگی اســت که 
۱۵ درصد از کل بازار ایجاد یــک میلیون فرصت 
شغلی تا پایان ســال را شامل می شــود.این رقم 
در سال گذشــته ۱۰۳ هزار شــغل خانگی بود و 
 معــادل ۱۰ درصد یــک میلیون فرصت شــغلی

 محقق شد.
زنان در بحث توسعه مشاغل خانگی سهم بسزایی 
داشته اند به نحوی که یکی از عوامل موثر در رونق 
مشاغل خانگی و افزایش مشارکت اقتصادی حضور 
زنان بوده و بیش از ۸۰ درصد تسهیلات پرداختی، 
صدور مجوز و ایجاد اشتغال در حوزه مشاغل خانگی 

به زنان اختصــاص دارد. محمود کریمی بیرانوند ـ 
معاون اشتغال وزارت کار - با تایید مشارکت زنان در 
حوزه مشاغل خانگی و اشتغال ایجادی گفته است: 
بیش از ۳۵ درصد اشتغال ایجادی در سامانه رصد 
اشتغال و ۸۰ درصد اشتغال ایجادی حوزه مشاغل 

خانگی متعلق به حوزه زنان است.
وی گفت: طبــق آمار درگاه مرکز آمــار ایران نرخ 
مشــارکت زنان از ۱۳.۱ درصد در  سال ۱۴۰۱ به 
۱۴.۴ درصد رســیده و نرخ بیــکاری کل زنان از 
۱۵.۷ درصد در سال ۱۴۰۰ به ۱۴.۲ درصد کاهش 
پیدا کرده است. کریمی بیرانوند با بیان اینکه نرخ 
بیــکاری فارغ التحصیلان زنــان از ۲۲.۶ درصد به 
۱۹.۴ درصد رسیده است، اظهار کرد: نرخ بیکاری 

زنان جوان ۱۵ تا ۲۴ سال از ۳۷.۹ درصد به ۲۸.۹ 
درصد رسیده است و این نتایج نشان از رونق بازار 

کار زنان دارد.
در حال حاضر بیشتر بانک هایی که با وزارت کار در 
بحث اعطای تسهیلات مشــاغل خانگی همکاری 
می کنند، عملکرد خوبی داشــته اند و دو بانک رفاه 
کارگران و بانک توســعه تعاون در صــدر بانک ها 

قرار دارند.
سال گذشته مبلغ ۳۰۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای 
ایجاد اشــتغال خانگی در بودجه ۱۴۰۱ اختصاص 
پیدا کرد که با کمک بانک مرکزی و بانک های عامل 
بیش از ۹۰ درصد تسهیلات مذکور پرداخت شد. 
امسال این مبلغ با ۳۳ درصد رشد به ۴۰۰۰ میلیارد 
تومان افزایش یافت که طبق اعلام معاونت اشتغال 
وزارت کار در نیمه دوم امسال هزار میلیارد تومان 
دیگر برای تقویت منابع وام مشاغل خانگی از سوی 
بانک مرکزی اختصاص یافــت که جمعا به ۵۰۰۰ 

میلیارد تومان افزایش یافته است.
یکی از عواملی که به توســعه مشــاغل خانگی و 
افزایش مشــارکت اقتصادی در کشور کمک کرد 
بحث حضور زنان بــود. برابر آمارهــا نرخ بیکاری 
در پاییز امســال در کانال ۷ درصد قــرار گرفت و 
مشــاغل خانگی به نوعی با افزایش مشارکت زنان 
در تحقق این هدف به کمــک آمدند. علیرغم آنکه 
در بحث مشاغل خانگی هیچگونه تفکیک جنسیتی 
وجود ندارد، اما زنان اصلی ترین جامعه هدف طرح 
مشاغل خانگی هستند که در بحث دریافت مجوز و 
تسهیلات و اشتغال ایجادی سهم بالایی را به خود 
اختصاص داده اند تا جایی که طبق آمارها بیش از 
۸۰ درصد کسانی که وام و تسهیلات مشاغل خانگی 

را دریافت کردند، زنان بودند.

۱۴۰ هزار فرصت شغلی ایجاد شد

رونق اشتغال خانگی 

برپایی نمایشگاه های بهاره در ۵ 
نقطه تهران

نایــب رییــس اتاق اصنــاف تهــران گفت: 
نمایشگاه های بهاره در ۵ نقطه  شهر تهران و به 
مدت ۱۰ روز برپا می شود. احمد ابوالحسنی، 
نایب رئیس اتــاق اصناف تهــران از برپایی 
نمایشــگاه های بهاره در ۵ نقطه شهر تهران 
خبر داد و گفت: این نمایشگاه ها از تاریخ ۱۵ تا 
۲۵ اسفندماه و در ۵ نقطه شهر تهران از جمله 
پارک ارم، فرهنگسرای اشراق، فرهنگسرای 
حجاب، بوســتان ولایت و شهر آفتاب برگزار 

می شود.
وی افزود: در نمایشــگاه شــهر آفتــاب، به 
خریــداران کارت اعتبــاری ۲۰ میلیــون 
 تومانــی بــا مهلــت بازپرداخــت ۴ ماهــه 

داده می شود.
ابوالحسنی گفت: در این نمایشگاه ها کالاهایی 
مانند برنج، گوشت و مرغ، قند و شکر، پوشاک، 
کیف و کفش، خشکبار و شــیرینی و کالای 
خواب عرضه می شــود. این کالاها با تخفیف 
۵ تا ۳۰ درصد و در کالای خواب تا ۴۰ درصد 
به مشتریان عرضه می شود. نایب رئیس اتاق 
اصناف تهران اظهــار کرد: ســاعت کار این 
نمایشگاه ها تا قبل از ماه رمضان از ساعت ۱۰ 
صبح تا ۲۱ و در ماه مبــارک رمضان از ۱۵ تا 

۲۳ شب است.

بخشــودگی ۱۰۰ درصــدی 
جرائم مالیاتی تمدید شد

بر اساس بخشنامه سازمان امور مالیاتی طرح 
بخشــودگی صد درصدی جرائــم مالیاتی تا 
پایان اسفند ماه تمدید شد. سید محمد هادی 
ســبحانیان رئیس ســازمان امور مالیاتی از 
بخشودگی کامل جرایم مالیاتی تا پایان اسفند 

ماه ۱۴۰۲ خبر داده است.
بر اساس اعلام ســبحانیان،  در آستانه نیمه 
شــعبان و در امتداد رویکرد تعاملی و سازنده 
سازمان امور مالیاتی با شرکای راهبردی خود 
)فعالان اقتصادی(، بخشودگی تا صددرصدی 
جرایم مالیاتی تا پایان اسفندماه تمدید خواهد 

شد.

تولیــد بایــد در اختیار بخش 
خصوصی باشد

نماینده ویژه وزیــر صمت بر تخصیص هرچه 
بیشــتر تولید به بخش خصوصی تاکید کرد. 
علی گلشــنی، نماینده ویژه وزیــر صمت از 
تلاش وزارت صمت برای حل مشکلات تولید 
گفت و اظهار کرد: مشــکل انرژی صنایع به 
ویژه صنایع بزرگی مانند پتروشــیمی، فولاد 
و ســیمان در وزارت صمت در دست بررسی 
 اســت و وقت و انرژی زیادی بــرای رفع آنها 

گذاشته می شود.
وی افزود: بخشی از تجهیزات کشور مشکلاتی 
دارد که باید با سرمایه گذاری های جدید رفع 
و رجوع شــود. البته در کارگروه های مختلف 
بر این موضوعــات کار و از تولیدکننده های 
بــزرگ دعــوت می شــود در کارگروه هــا 
 حضــور داشــته باشــند و از نظــرات آنها 

بهره برداری می شود.
نماینده ویژه وزیر صمت اظهار کرد: در همین 
رابطه با وزارت نیــرو، وزارت اقتصاد و وزارت 
نفت هم جلســات گوناگونی گذاشــته شده  
اســت؛ اینکه ما به تولید اهمیــت می دهیم 
نباید تنهــا در حــرف خلاصه شــود و باید 
در عمل نشــان دهیــم کــه تولیدکننده و 
تولید برای مــا اهمیــت دارد و بتوانیم تمام 
تسهیلات، مشــوق ها و کمک ها را به سمتی 
ببریم کــه صاحبــان تولید ایــن را متوجه 
شوند و به ســرمایه گذاری در تولید ترغیب 
 شــوند، به ویژه تولیداتی که صادرات محور و 

دانش بنیان باشد.
گلشــنی ادامه داد: بنابرایــن می توان گفت 
تامین زیرســاخت های صنایــع در اولویت 
داده وزارت صمت اســت؛ وزیــر صمت خود 
تولیدکننده بوده اند و حساســیت ویژه ای بر 
تولید دارند. به دلایل مختلف که همه می دانیم 
واحدهای تولیدی زیادی در کشــور تعطیل 
شــده بودند همت دولت بر احیای واحد های 
راکد بالاست و وزیر صمت با نگاهی استراتژیک 
علاوه بر اینکــه به دنبال احیــای واحد های 
راکد اســت احیای دائم آنها را دنبال می کند 
نه احیای موقت و چندساله. وی خاطرنشان 
کرد: باید از اینکه تولیــد را در ید دولت قرار 
 دهیــم بپرهیزیم و تولیــد بایــد در اختیار 

بخش خصوصی باشد.
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مدیرکل غرب آسیای سازمان توسعه تجارت ایران 
در دیدار سفیر سوریه بر پیگیری توافق نامه های 
تجاری ۲ کشور تاکید کرد. عبدالامیر ربیهاوی در 
دیدار با سفیر سوریه ضمن دعوت از ایشان برای 
شرکت در همایش »بازسازی سوریه/ فرصت های 
موجود  و سهم شرکت های ایرانی« در تاریخ ۱۳ 

اســفند در محل سازمان توســعه تجارت ایران، 
بر احیــای فعالیت هــای نمایشــگاهی و اعزام و 
پذیرش هیات های تجاری در جهت اجرایی کردن 
توافق نامه های تجاری پیرو ســفر رییس جمهور 
ایران به سوریه و سفر نخست وزیر سوریه به ایران 

تاکید کرد.

مدیرکل غرب آسیای سازمان توسعه تجارت در 
ادامه با بررســی آمار تجارت دو کشــور به برخی 
مشــکلات تجار و فعالان اقتصادی اشاره و بر رفع 

موانع  تاکید کرد.
در ادامه سفیر سوریه نیز ضمن قبول دعوت برای 
حضور در همایش و تاکید بر عزم ســران کشور 

سوریه جهت توسعه همکاری تجاری با ایران، در 
راستای حل مشکلات تجار و رفع موانع تجارت دو 
کشور اعلام آمادگی و راهکارهای عملیاتی در این 
راستا ارائه کرد. گفتنی اســت در این دیدار دبیر 
میز سوریه و لبنان و مجری نمایشگاه سوریه نیز 

حضور داشتند.

رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران با اشاره به رفع 
مسدودی از ۶۰ درصد حساب های طلافروشان، از 
درخواست اتحادیه برای ممنوعیت فروش طلای 
دست دوم خبر داد و به مردم توصیه کرد تا طلا را به 
صورت مصنوعات نو خریداری نمایند. به گزارش 
اقتصاد آنلاین، نادر بذرافشان، رییس اتحادیه طلا و 
جواهر تهران درباره وضعیت بازار طلا و سکه اظهار 
داشت: در هفته گذشته بازار طلا کم نوسان بود؛ 
البته به  صورت کلی قیمت ها افزایشی بود و سکه ها 
به طور میانگین ۱۵۰ هزار تومــان تا ۲۰۰ هزار 
تومان افزایش قیمت داشت؛ ضمن اینکه قیمت 
طلا نیز حدوداً این هفته ۱۷ هزار تومان رشد کرد.

 وی با بیان اینکه بازار هفته آرامی را پشــت سر 
گذاشت، اضافه کرد: هفته ای با نوسانات حداقلی 
داشــتیم حتی در بازارهای جهانی هم تغییرات 
چشمگیر افزایشی یا کاهشی نبود. رییس اتحادیه 
طلا و جواهر تهران درباره وضعیت تقاضا در بازار 
طلا نیز گفت: وضعیت تقاضــا فعلًا تغییر خاصی 
نداشته است، ۲۲ اسفند ماه رمضان آغاز می شود 
و ممکن اســت در این فرصت باقی مانده، صنعت 
طلا که از ابتدای سال شرایط خوبی نداشته است 

رونق بگیرد.
 بذرافشان در پاسخ به ســوالی درباره بازگشایی 
حساب های مســدود شــده فعالان بازار طلا نیز 
گفت: باتوجه به پیگیــری و نامه نگاری هایی که 
اتحادیه تهران با وزیر اقتصاد و مســئولان وزارت 
صمت، اتاق اصناف و بانــک مرکزی و ارگان های 
مختلف داشــت حدود ۵۰ تا ۶۰ درصد حساب ها 
باز شد؛ اما متاســفانه ترکش های این مسدودی 
در یک ماه اخیر آســیب های مالی و اقتصادی به 
همکاران ما در صنعت طلا وارد کرد که امیدواریم 

دیگر تکرار نشود.

وی افزود: برای فعالان اصناف در سراســر کشور 
مخصوصاً در صنعت طلا بایــد امنیت اقتصادی 
وجود داشــت تا بتواند در آرامــش فعالیت کند. 
بذرافشان همچنین درباره عرضه های شمش طلا 
و سکه بانک مرکزی و تاثیر آن در بازار طلا اظهار 
داشــت: این عرضه ها برای بازار بسیار خوب بوده 
است. بخش تولید و فروشندگان طلای آب شده 
در صنعت طلا همیشه دچار آسیب بودند. در این 
مدت عرضه این افراد می توانند بسته به مقداری 
که نیاز دارند خریداری کنند استقبال هم در این 

عرضه ها خوب بوده است.
وی اضافه کرد: در عرضه مرکز مبادلات دســت 
واسطه ها کوتاه شده است و فقط تولیدکنندگان 
صنعت طلا و فروشندگان طلای آب شده می توانند 
خرید کنند دلیل ورود آب شده فروش ها هم این 
اســت که خرید یک کیلو طــلا الان ۳ میلیارد و 
۷۰۰ میلیون تومان هزینــه دارد؛ اما چون قدرت 
خرید پایین است این افراد بسته به نیاز متقاضی 
خریداری می کنند و آن را خورد کرده و به بخش 

تولید می دهند.
 رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران در بخش دیگر 
از این گفتگو با هشدار نسبت به خرید طلای آب 
شده و دســت دوم، گفت: توصیه ما به مردم این 
است فقط مصنوعات نوی طلا را خریداری کنند؛ 
طلای آب شده بیشتر در حوزه کارهای عملیاتی 
صنفی کاربرد دارد. برای ســرمایه گذاری هم اگر 
کسی خواست در حوزه طلا وارد شوند، بهتر است 
مصنوعات طلا بخرند که باعث تقویت بخش تولید 
می شود و از طرف دیگر مشکلات و آسیب هایی که 
طی امسال و سال های گذشته این صنعت داشت 

برطرف می شود.
وی اضافــه کــرد: خریــد مصنوعــات طلا یک 

ســرمایه گذاری درازمدت اســت کــه می توان 
به صورت زینت هم استفاده کرد. از طرف دیگر به 
اشتغال زایی و رشد اقتصاد کشور کمک می کند؛ اما 
متاسفانه مردم فقط دنبال حفظ ارزش پول خود 
هستند به همین دلیل به سمت خرید طلای آب 
شده، سکه و بعضاً طلای دست می روند که به هیچ 

عنوان پیشنهاد نمی کنیم.
بذرافشان با اشاره به درخواست اتحادیه طلا برای 
ممنوعیت فروش طلای دســت دوم، عنوان کرد: 
ما به صورت مرتب با مســئولان نامه نگاری انجام 
دادیم در جلســات حضوری هم اعــلام کردیم 
که باید قانونی مصوب شــود کــه فروش طلای 
 دســت دوم ممنوع شــود و فقــط مصنوعات نو

 فروخته شود.
وی با بیان اینکه فروش طلای دست دوم به بخش 
تولید صنعت طلا آسیب زده است؛ افزود: برخی از 
طلاهای دست دومی که مردم خریداری می کنند 
ساخت قدیم بوده است که کد استاندارد هم ندارد 
و گاهی مشاهده شده این طلاها مشکل عیار نیز 
دارند. توصیه ما این اســت مردم به سمت خرید 

طلای دست دوم و کم اجرت نروند.
بذرافشان اضافه کرد: شاید به جرات بتوان گفت 
طلاهای دســت دوم حــدود ۵۰ درصد به بخش 
تولید کشور آسیب زده است، بنابراین از مسئولان 
صادقانه تقاضا داریم تا از طریق قانون فروش طلای 
دست دوم را متوقف کنند. این طلاها باید ذوب شود 
و مجدداً به چرخه تولید برود و به شکل مصنوعات 
جدید با مدل های روز و کد اســتاندارد وارد بازار 
شود. اگر این کار انجام شــود می تواند مشکلات 

زیادی را از تولیدی های صنعت طلا حل کند.
رییس اتحادیه طلا و جواهــر تهران با بیان اینکه 
در بازار طــلا مصنوعات نو کم اجــرت نیز وجود 

دارد، عنوان کرد: گاهی مردم طلای دســت دوم 
را با ۵۰ هزار تومان، ۱۰۰ هزار تومان حتی ۱۵۰ 
هزار تومان خریــداری می کنند کــه می توانند 
به جای آن مصنوعات نوی طــلا خریداری کنند. 
مصنوعات طلایی وجــود دارد که به دلیل هزینه 
پایین ساخت، اجرت آن از ۱۰۰ هزار تومان تا ۴۰۰ 

هزار تومان است.
رییس اتحادیه طلا و جواهــر تهران تصریح کرد: 
خرید مصنوعات نو عــلاوه بر تقویت بخش تولید 
به دلیل کد استانداردی که دارد امن تر است؛ اگر 
مردم در فروش طلای دست دوم خریداری شده 
دچار مشکل شــوند اتحادیه هیچ گونه پیگیری 
قانون نمی تواند داشــته باشــد، چــون اتحادیه 
نمی تواند طلایی را کــه کد اســتاندارد ندارد و 
مشخص نیست در کدام کارخانه تولید شده است 

پیگیری کند.
وی افــزود: همان طور کــه گفته توصیــه ما به 
مردم خرید مصنوعات نو طلاســت. در بازار طلا 
اجرت های مختلف دارد و فضــای انتخاب برای 
متقاضــی فراهم اســت. خریــد مصنوعات طلا 
می تواند در دراز مدت به عنوان یک ســرمایه امن 

باشد.
بذرافشــان در پیش بینی از روند بــازار نیز اظهار 
داشت: به نظر می رســد بازار نوسان چشمگیری 
نداشته باشد، شــرایط مرکز مبادله عرض و طلا 
اقدام خوبی بوده که شمش های وارداتی مستقیم 
به دست مصرف کننده برسد طبق صحبت رییس 
کل بانک مرکزی نیز قرار اســت مبــادلات ارز، 
ســکه و طلا ازاین پــس از مرکــز مبادله صورت 
بگیرد که باتوجه به فضای معاملات در این مرکز، 
قیمت گــذاری و نظارت بانک مرکــزی می تواند 

شرایط خوبی برای بازار طلا رقم بزند.

مدیرعامل شــرکت بازآفرینی شهری ایران با بیان 
اینکه وزیر راه و شهرســازی بر اهمیت نوســازی 
در بافت های فرســوده تاکید دارد، گفت: سرعت 
نوسازی بافت های فرســوده در همکاری با بانک ها 

تسهیل می شود.
به گزارش وزارت راه و شهرسازی، »محمد آیینی« 
در نشســت بررســی آخرین وضعیــت پرداخت 
تسهیلات نوسازی مســکن در قالب طرح نهضت 
ملی مســکن )موضوع قانون جهش تولید مسکن( 
که با حضور نمایندگان بانک های مختلف کشــور 
برگزار شد، با اشــاره به اینکه بین سال های ۸۸ تا 
۹۲ در مجموع، ۲۵۷ هزار فقره تسهیلات نوسازی 

در محلات بازآفرینی شهری به متقاضیان پرداخت 
شده است، گفت: در این ســال ها ۳۵۳ هزار واحد 
مسکن در محلات هدف بازآفرینی شهری، نوسازی 

شده است.
معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه بازآفرینی 
شــهری به مثابه یک تیر اســت با چند نشــان ، 
بیان داشــت: ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار بنای ناپایدار و 
لرزان با ۱۰ میلیون نفر ساکن در بافت های ناکارآمد 
کشور، شناسایی شده اســت که از این میزان یک 

میلیون و ۴۵۰ هزار بنا در بافت فرسوده قرار دارد.
وی با بیان اینکه حفظ جان ســاکنان در محلات 
فرسوده شهری از اولویت های اصلی دولت سیزدهم 

به شمار می آید، اظهار داشت: با تخریب هر پلاک 
فرسوده، به طور متوسط در کشور سه واحد مسکن 
اضافی تولید می شود. مدیرعامل شرکت بازآفرینی 
شــهری ایران گفت: سرعت نوســازی مسکن در 
محلات هدف بازآفرینی شــهری با توجه به وجود 
امکانات زیربنایی و روبنایــی دراین محدوده ها، از 
سرعت بالایی برخوردار است و بازآفرینی شهری به 
بازگشایی معابر در این محدوده ها با کمترین هزینه 

به شهرداری ها کمک می کند.
آیینی تصریح کرد: در بافت های فرســوده به دلیل 
اینکه زمین برای مردم است، ساخت و ساز سریع 
بوده و تحویــل متقاضیان می شــود. وی از صدور 

پروانه ساختمانی برای بیش از ۲۳۰ هزار واحد در 
بافت های فرسوده شهرها از ابتدای دولت سیزدهم 
تاکنون خبر داد و گفت: از این میزان ۸۰ هزار واحد 

مسکن به بهره برداری رسیده است.
دبیر ستاد ملی بازآفرینی شهری پایدار با اشاره به 
اینکه برای اجرای نهضت ملی مســکن به احیای 
بافت های فرســوده باید توجه کرد، بیان داشــت: 
وزیر راه و شهرســازی مکررا بر اهمیت نوسازی در 
بافت های فرسوده تاکید دارد و از نظر وی نوسازی 
بناهای ناپایدار در بافت های فرسوده به اندازه ساخت 
مسکن در طرح نهضت ملی مهم، بلکه مهم تر، زود 

بازده تر، اثربخش تر و مفیدتر است.

عزم ایران و  سوریه برای گسترش روابط تجاری

۶۰ درصد از حساب طلافروشان رفع مسدودی شد

سرعتنوسازیبافتهایفرسودهبامشارکتبانکهاافزایشمییابد

گروه اقتصاد ایران وجهان
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3 بازار

حجم مبــادلات تجــاری کشــورمان در ۱۱ ماهه ســال جاری با 
کشورهای همسایه با ۲.۵ درصد افزایش به رقم ۵۵ میلیارد و ۲۷۵ 
میلیون دلار رســید. به گزارش روابط عمومی گمرک ایران، معاون 
وزیر اقتصاد و رئیــس کل گمرک ایران با اعلام ایــن خبر گفت: از 
مجموع مبادلات تجاری ایران با کشــورهای همسایه ۲۵ میلیارد و 
۸۴۴ میلیون دلار آن به صادرات و ۲۹ میلیارد و ۴۳۱ میلیون دلار به 

واردات اختصاص داشته است.
به گفته وی، صادرات ایران به کشورهای همسایه در ۱۱ ماهه سال 
جاری نسبت به مدت مشابه سال قبل از لحاظ وزن ۳ درصد و از حیث 

ارزش ۹ درصد کاهش و واردات از کشورهای همسایه در این مدت از 
حیث وزن و ارزش به ترتیب ۱۱ و ۱۵ درصد افزایش نشان می دهد.

رضوانی فر با اشاره به اینکه در ۱۱ ماهه سال جاری ارزش صادرات 
ایران به ۸ کشور همســایه با کاهش و با ۷ کشــور دیگر همسایه با 
افزایش روبرو بوده است، اظهار داشت: در این مدت ارزش صادرات 
ایران به کشور های عراق، ترکیه، جمهوری آذربایجان، ترکمنستان، 
ارمنستان، کویت، قطر و عربستان سعودی با کاهش و با کشورهای 
همسایه امارات متحده عربی، پاکستان، افغانستان، عمان، فدراسیون 

روسیه، قزاقستان و بحرین با افزایش روبرو بوده است.

معاون وزیر اقتصاد و رئیس کل گمرک ایران با اشاره به اینکه در ۱۱ 
ماهه سال جاری در بین کشورهای همســایه واردات کالا به لحاظ 
ارزش از کشورهای بحرین، قزاقستان، پاکســتان و کویت کاهش 
داشته اســت، افزود: در این مدت بیشــترین میزان درصد افزایش 
واردات به لحاظ ارزشی از بین کشورهای همســایه به ارمنستان، 

عراق، ترکمنستان، قطر و فدراسیون روسیه اختصاص داشت.
وی گفت: میزان وزنی واردات از کشــورهای همسایه در ۱۱ ماهه 
ســال جاری ۲۱ میلیون و ۴۳۲ هزار تن و میزان وزنی صادرات به 

کشورهای همسایه ۶۷ میلیون و ۱۰۸ هزار تن بوده است.

رییس سازمان امور اراضی کشور ضمن بیان اینکه تغییر کاربری اراضی 
کشاورزی ممنوع است، گفت: با سنددار کردن اراضی کشاورزی حجم 
زیادی از پرونده های حوزه زمیــن در محاکم قضایی کاهش می یابد. 
رضا افلاطونی رئیس ســازمان امور اراضی کشور در چهل و پنجمین 
نشست قرارگاه مرکزی صدور اسناد، حفظ کاربری و یکپارچگی اراضی 
کشاورزی بیان کرد: تثبیت مالکیت با اجرای رفع تداخلات و سنددار 
کردن اراضی کشاورزی محقق می شــود و با این اقدام حجم زیادی از 

پرونده های حوزه زمین در محاکم قضائی کاهش می یابد.
وی افزود: همه اقدامات سازمان امور اراضی و سازمان ثبت اسناد و 
املاک پلاک محور است و استان هایی که در رفع تداخلات به صورت 

بلوکی کار کرده اند باید آن را تبدیل به پلاک کنند. لازم اســت که 
استان ها تعداد جلسات کارگروه رفع تداخلات را افزایش دهند و به 

کیفیت انجام رفع تداخلات هم توجه ویژه ای داشته باشند.
افلاطونی گفت: اصل بر ممنوعیت تغییر کاربری اراضی کشاورزی 
است و باید نظارت بر مجوزهای صادر شده وجود داشته باشد. طبق 
قانون هرگونه ساخت و ســاز در اراضی درجه یک و دو کشاورزی، 
ذخیره گاه های ژنتیکی و جنگل های دســت کاشت ممنوع است و 
همه استان ها باید به آن توجه کنند. بر اســاس اعلام سازمان امور 
اراضی کشــور، وی تصریح کرد: فعالیت های مختلف باید در مکان 
مخصوص آن انجام شــود؛ برای مثال فعالیت های صنعتی باید در 

شهرک های صنعتی انجام تا تغییر کاربری در این خصوص در اراضی 
کشاورزی اتفاق نیافتد. به گفته افلاطونی، تاکنون بیش از ۶۵ درصد 
از اراضی کشــور رفع تداخلات شده اســت و این نتیجه همکاری و 
تعامل همه دستگاه های ذیربط است. نقشه جامع کاربری اراضی نیز 
در دست تهیه است که با این نقشه آمار کامل و دقیق مساحت اراضی 

کشاورزی و منابع طبیعی کشور مشخص می شود.
رئیس سازمان امور اراضی کشور با بیان اینکه رفع تداخلات اراضی 
نماد همدلی برای حل مشکلات مردم در حوزه زمین است، گفت: رفع 
تداخلات اراضی نماد بارز همدلی سه قوه و نشان دهنده عزم و اراده 

دولت برای حل مشکلات مردم در حوزه زمین است.

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شــهری ایران گفت: نوسازی بناهای 
ناپایدار در بافت های فرسوده به اندازه ساخت مسکن در طرح نهضت 
ملی مهم است و همکاری بانک ها در این راستای بسیار حایز اهمیت 

است.
محمد آئینی مدیرعامل شرکت بازآفرینی شــهری ایران با تشریح 
آخرین وضعیت پرداخت تسهیلات نوســازی مسکن در قالب طرح 
نهضت ملی مسکن )موضوع قانون جهش تولید مسکن(، با اشاره به 
اینکه بین ســال های ۸۸ الی ۹۲ مجموعاً ۲۵۷ هزار فقره تسهیلات 
نوسازی در محلات بازآفرینی شهری به متقاضیان پرداخت شده است، 
گفت: در طی این ســال ها ۳۵۳ هزار واحد مسکن در محلات هدف 

بازآفرینی شهری نوسازی شده است.
آئینی با بیان اینکه بازآفرینی شــهری به مثابه یک تیر است با چند 

نشان ، بیان داشت: ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار بنای ناپایدار و لرزان با ۱۰ 
میلیون نفر ساکن در بافت های ناکارآمد کشور شناسایی شده است 
که از این میزان یک میلیون و ۴۵۰ هزار بنا در بافت فرسوده قرار دارند.

معاون وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه حفظ جان ســاکنین در 
محلات فرسوده شهری از اولویت های اصلی دولت سیزدهم به شمار 
می آید، اظهار کرد: با تخریب هر پلاک فرســوده به طور متوسط در 

کشور سه واحد مسکن اضافی تولید می شود.
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شــهری ایران گفت: سرعت نوسازی 
مسکن در محلات هدف بازآفرینی شهری با توجه به وجود امکانات 
زیربنایی و روبنایی در این محدوده ها از سرعت بالایی برخوردار است 
و بازآفرینی شهری به بازگشایی معابر در این محدوده ها با کمترین 
هزینه به شهرداری ها کمک می کند. در بافت های فرسوده به جهت 

اینکه زمین برای مردم است، سریع ساخته و سریع تحویل متقاضیان 
قرار می گیرد.

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران از صدور پروانه ساختمانی 
برای بیش از ۲۳۰ هزار واحد در بافت های فرسوده شهرها از ابتدای 
دولت سیزدهم تاکنون، خبر داد، و گفت: از این میزان ۸۰ هزار واحد 

مسکن به بهره برداری رسیده است.
دبیر ســتاد ملی بازآفرینی شــهری پایدار با اشــاره به اینکه برای 
اجرای نهضت ملی مســکن به احیا بافت های فرســوده باید توجه 
کرد، بیان داشت: وزیر راه و شهرســازی مکرراً بر اهمیت نوسازی در 
بافت های فرسوده تاکید دارند و بیان داشتند نوسازی بناهای ناپایدار 
در بافت های فرسوده به اندازه ساخت مسکن در طرح نهضت ملی مهم 

است، بلکه مهم تر، زود بازده تر، اثربخش تر و مفیدتر است.

قیمت بالای خودروهای عرضه شده و عدم تناسب با قدرت خرید مردم، عدم 
واردات خودرو طبق وعده ها و بلاتکلیفی واردات خودروهای کارکرده موجب 

تشدید رکود در بازار خودرو شده است.
بررســی روند بازار خــودرو طی هفتــه جاری، حاکــی از آن اســت که پژو 
۲۰۶ تیــپ ۳ پانوراما مــدل ۱۴۰۲ در حــدود ۶۱۵ میلیــون تومان قیمت 
خــورد. امــا قیمــت پــژو ۲۰۷ اتوماتیــک TU۵P مــدل ۱۴۰۲ در بازار 
به قیمت ۸۶۵ میلیــون تومان به فروش رفــت. این در حالی اســت که پژو 
۲۰۷ تیــپ ۵ مــدل ۱۴۰۲ در بــازار ۶۵۵ میلیــون تومان قیمت داشــت. 

 پــژو ۲۰۷ دنــده ای مــدل ۱۴۰۲ هم بــه قیمــت ۷۲۰ میلیــون تومان
 به فروش رفت.

در این میان، قیمت پژو پارس ELX-TU۵ مدل ۱۴۰۲ در بازار ۷۷۰ میلیون 
تومان قیمت داشت. قیمت پژوپارس LX مدل ۱۴۰۲ نیز ۷۴۵ میلیون تومان 
قیمت خورد. بنا بر این گزارش، تارا دنده ای V۱ مدل ۱۴۰۲ نیزدر حدود ۷۸۵ 
میلیون تومان قیمت خورد. همچنین قیمت تیبا صندوق دار SX بنزینی مدل 
۱۴۰۱ بدون تغییر به ۳۷۸ میلیون تومان رسید و تیبا هاچ بک EX هم به قیمت 

۳۸۳ میلیون تومان به فروش رفت.

همچنین قیمت دناپلاس اتوماتیک توربوآپشــنال مدل ۱۴۰۲ در بازار ۹۸۵ 
میلیون تومان قیمت پیدا کرد. قیمت دناپلاس دنده ای ساده مدل ۱۴۰۲ هم 

به ۷۴۰ میلیون تومان رسید.
اما راناپــلاس به قیمــت ۵۹۵ میلیــون تومان به فــروش رفــت. در عین 
حال، ســاینا S دنــده ای بنزینی مــدل ۱۴۰۲ بــه قیمــت ۴۰۵ میلیون 
تومان رســید. ســاینا S اتوماتیک مدل ۱۴۰۲ نیز به قیمــت ۴۷۵ میلیون 
تومان به فــروش رفت. در این میان، ســمند ســورن پــلاس EF۷ بنزینی 
مــدل ۱۴۰۲ در حــدود ۶۶۵ میلیــون تومــان قیمــت خورد. شــاهین 

 G اتومــات CVT مــدل ۱۴۰۲ نیــز بــه قیمــت ۸۱۵ میلیــون تومان به 
فروش رفت.

کوییک GX L دنده ای ۳۵۹ میلیون تومان بود. کوییک R پلاس اتوماتیک هم 
به قیمت ۴۹۲ میلیون تومان به فروش رفت. به گفته فعالان بازار خودرو، اگرچه 
نزدیک شب عید هستیم اما بازار خودرو همچنان راکد بوده و مشتریان زیادی 
به این بازار رفت و آمد نمی کنند. از جمله دلایل اصلی این رکود، قیمت بالای 
خودروهای عرضه شده و عدم تناسب با قدرت خرید مردم، عدم واردات خودرو 

طبق وعده ها و بلاتکلیفی واردات خودروهای کارکرده است.

تجارت ۵۵ میلیارد دلاری ایران با ۱۵ کشور همسایه

تغییر کاربری اراضی کشاورزی ممنوع است

صدور۲۳۰ هزار پروانه ساختمانی بافت های فرسوده

قیمت خودرو در بازار شب عید
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رضــا پاشــابیگی داریانــی، رئیــس اتحادیه 
خواربارفروشان تهران اعلام کرد: تمامی کالا ها 
و انواع خواربار به وفور در واحد های صنفی موجود 
است. حتی کالا هایی مانند شکر که در چند ماه 
گذشته ملتهب بود نیز به آرامش و ثبات رسیده 

است.
رئیس اتحادیه خواربارفروشان تهران اظهار کرد: 
تمامی کالا ها و انواع خواروبار به وفور در واحد های 
صنفی موجود است. حتی کالا هایی مانند شکر 
که در چند ماه گذشته ملتهب بود نیز به آرامش 
و سکون رسیده و با حجم و قیمت مطلوبی عرضه 
می شــود. رئیس اتحادیه خواربارفروشان تهران 
گفت: در رابطه با بازار شب عید نیز مطابق با برنامه 
ریزی که انجام شده است به واسطه بازرسان اتاق 
اصناف تهران و همچنین بازرسان اتحادیه خواربار 
فروشان، واحد های صنفی این اتحادیه را به دقت 
زیر نظر داریــم و اجازه هیچ نــوع تخلفی داده 

نمی شود. پاشابیگی بیان کرد: در صنف خواربار 
تمام کسبه خرده فروش و مردم دار هستند و به 
دلیل این نــوع ارتباط و اعتبــاری که نزد مردم 
کســب کرده اند، معمولا کمتر به سمت تخلف 
کشــیده می شــوند. اما به هر جهت بازرسی ها 
افزایش یافته و شبانه روز شرایط مغازه ها را زیر 

نظر داریم.
رئیس اتحادیه خواربارفروشان تهران تاکید کرد: 
گرانی شکر که طی چند ماه گذشته خبرساز شده 
بود در حال حاضر به طور کامل مهار شده است. 
همچنین با همکاری وزارت جهاد کشاورزی به 
مقدار مکفی شــکر در تمامی واحد های صنفی 
ذخیره و عرضه می شود. از این رو می توان گفت 
که تلاطم های بازار شــکر کاملًا آرام شده است. 
وی ادامه داد: اکنون شکر با نرخ مصوب در تمام 
واحد های صنفی اتحادیه خواربار فروشان قابل 

تهیه است و مشکلی از این بابت نداریم.

در ۱۱ ماهه سال جاری ۲۲ میلیون و ۸۸۱ هزار 
تن کالای اساســی به ارزش ۱۷ میلیارد و ۸۲۶ 
میلیون دلار وارد کشــور شده اســت. واردات 
کالای اساسی در ۱۱ ماهه ســال جاری نسبت 
به مدت مشــابه ســال قبل از لحاظ وزن ۱.۳۰ 
درصد افزایش و از حیث ارزش ۵ درصد کاهش 

داشته است.
بر اســاس این گزارش، ذرت با ۳ میلیارد و ۵۰۱ 
میلیون دلار، روغن هــای خوراکی نیمه جامد، 
مایع و خام با ۲ میلیارد و ۲۸۲ میلیون دلار، انواع 
دانه های روغنی با ۲ میلیارد و ۴۷ میلیون دلار، 
برنج با یک میلیارد و ۲۱۰ میلیون دلار و گندم 
با یک میلیــارد دلار، ۵ قلم اول کالای اساســی 

وارداتی را به خود اختصاص دادند.
بر اســاس ایــن گــزارش، در بین ۵ قلــم اول 
کالاهای اساســی در مدت یاد شــده به لحاظ 

ارزش ذرت ۱۶ درصــد، روغن هــای خوراکی 
نیمه جامــد، مایع و خــام ۳۲ صــدم درصد و 
انواع دانه های روغنی ۵ درصــد افزایش و برنج 
 و گندم بــه ترتیــب ۴۵ و ۳۹ درصــد کاهش

 نشان می دهد.
این گــزارش در خصوص بیشــترین کاهش به 
لحاظ ارزش در بین کالاهای اساسی در ۱۱ ماهه 
سال جاری می افزاید: در این مدت واردات چای 
خشک، برنج، گندم، شــکر خام، حبوبات و جو 
به ترتیب بیشــترین کاهش را در بین کالاهای 

اساسی به خود اختصاص دادند.
بر اســاس این گزارش، در ۱۱ ماه سال جاری، 
واردات گوشت قرمز سبک گرم، گوشت قرمز سرد 
سنگین، کود شیمیایی، لاستیک سنگین و انواع 
بذر به ترتیب از بیشترین افزایش به لحاظ ارزش 

در بین کالاهای اساسی برخوردار بودند.

با نزدیک شدن به زمان برگزاری نمایشگاه بهاره و 
ضیافت رمضان- ۱۵ تا ۲۵ اسفند- نایب رئیس اتاق 
اصناف تهران در نشست خبری ضمن ارایه اطلاعات 
جدید از آفرها و ویژگی های اختصاصی در نمایشگاه 

شهر آفتاب خبر داد.
احمد ابوالحسنی، نایب رئیس اتاق اصناف تهران در 
این نشست با بیان اینکه تاکنون برگزاری نمایشگاه 
بهاره و ضیافت رمضان در شش نقطه شامل پارک 
ارم، بوستان ولایت، فرهنگ ســرای اشراق، سالن 
حجاب، بوستان گفت و گو و شهر آفتاب تعیین شده 
است گفت: امسال برای اولین بار یکی از مکان های 
برگزاری نمایشگاه بهاره به شهر آفتاب اختصاص دارد 
که تاکنون به دلیل برخی ویژگی ها و آفرها، استقبال 
خوبی از سوی اصناف و واحدهای صنفی برای حضور 

در این مکان انجام شده است.
وی به برخی از امکانات شهر آفتاب اشاره کرد و افزود: 
در شهر آفتاب قیمت غرفه ها ۵۰ الی ۶۰ درصد پایین 
تر از دیگر مکان ها پیش بینی شده و برای سهولت 
رفت و آمد شهروندان عزیز بعد از ایستگاه متروی 
شاهد، اتوبوس هایی با فواصل زمانی کوتاه تعبیه می 
شود که نقل و انتقال، سریع تر و راحت تر انجام گیرد.

ابوالحسنی همچنین گفت: روز سه شنبه ۲۲ اسفند 
که مصادف با اول ماه مبارک رمضان و چهارشنبه 
سوری است همه نمایشــگاه ها تعطیل است؛ اما 
پیش بینی شده در این روز ضمن اینکه شهر آفتاب 
تعطیل نباشد برنامه جشن و آتش بازی نیز در آن 

گنجانده شود.
نایب رئیس اتاق اصناف تهــران در توضیح دیگر 
امکانات و خدمات رفاهی شــهر آفتاب گفت: مقرر 
شده امسال در شهر آفتاب در سه غرفه A۴ -A۵ و 
A۶ عرضه و توزیع کالا به صورتی شرکتی بدون غرفه 
بندی از سوی یک شرکت انجام گیرد. در این سالن 
پوشاک و خشکبار با بهترین کیفیت و مناسب ترین 
قیمت  گذاری از سوی اتحادیه صنفی مربوطه ارایه 
خواهد شد؛ ضمن اینکه یک شرکتی، کارت های 
اعتباری ۲۰ میلیونی تومانی با بازپرداخت چهار ماهه 
بدون هیچ سود و بهره ای با گرفتن چک یا تاییدیه 
فیش حقوقی کارمندی را در اختیار خریداران خود 

خواهد گذاشت.
وی ادامــه داد: همچنین قــرار بر این اســت که 
کارت های عابر بانک، بدون نام صادر شود که بعد 
از شارژ شــدن توســط خریدار در صورت خرید از 
شهر آفتاب به جز خرید کالاهای اساسی علاوه بر 

 دیگر تخفیفات یک تخفیف ۱۰درصدی دریافت 
می کند. ابوالحسنی با تاکید بر حضور بازرسان اصناف 
و تعزیرات در  تمام ساعات ایام برگزاری نمایشگاه 
بهاره افــزود: در طول برگزاری این نمایشــگاه ها 
شهروندان عزیز در صورت مشاهده هرگونه تخلف و یا 
تفاوت قیمت کالای ارایه شده با نمونه قیمت گذاری 
شده می توانند به بازرسان مراجعه و اطلاع رسانی 
کنند که مسلما به شکایات آنها رسیدگی خواهد شد.

وی در خصــوص نحــوه قیمت گــذاری کالاها و 
اقلام ارایه شــده در این نمایشــگاه هم بیان کرد: 
قیمت گذاری فقط از ســوی اتحادیه های صنفی 
مربوطه و از طریق کارشناسان انجام می شود و به جز 
نمونه کالای قیمت گذاری هیچ واحدی حق توزیع 

کالای دیگر و مشابه را ندارد.
کالاهای ارایه شــده در نمایشــگاه های بهاره به 
گفته نایب رئیس اتاق اصناف تهران شامل کیف و 
کفش، پوشاک، کالای خواب، شیرینی و شکلات، 
خشــکبار و... با تخفیف های مصوب تا ۳۰درصد و 
همچنین کالاهای اساسی و تنظیم بازاری شامل 
شکر، گوشت، مرغ، روغن و... خواهد بود که قیمت 
این اقلام به صورت روزانه و تخفیف ۲ تا ۳درصدی 
توزیع می شود. لازم به ذکر است ایام برگزاری این 
نمایشگاه بر اســاس اطلاعات منتشر شده از ۱۵ تا 
۲۵ اسفند بوده که زمان برگزاری آن در ایام عادی 
از ساعت ۱۰ صبح تا ۹ شب و با شروع ماه رمضان از 

ساعت ۳ بعداز ظهر تا ۱۱ شب خواهد بود.
نایب رئیس اتاق اصناف تهران در پاســخ به سوال 
یکی از خبرنگاران در خصوص نتیجه پیگیری اتاق 
اصناف مبنی بر برگزاری هرگونه نمایشگاه در سطح 
شهر با مجوز اتاق گفت: خوشبختانه در این مورد 
طی تعاملات و نشستی که با شــهرداری داشتیم 
بازخوردهای مناسبی داشتیم و شهرداری همکاری 
مناسبی داشته است؛ اما علی رغم اینکه برگزاری 
نمایشگاه جزو هیچ کدام از اختیارات و وظایف وزارت 
ارشاد نیست؛ همچنان تحت عنوان عفاف و حجاب 
نمایشگاه هایی برگزار می شود که در آن اقلامی هر 
چند پوشاک عرضه می شود که پیگیر این موضوع 

هستیم.
وی تاکید کرد: عرضه کالا هر کجا و به شکلی باید 
با مجوز اتاق اصناف انجام گیــرد؛ لذا ادعای وزارت 
ارشاد مبنی بر ارایه و عرضه کالای حجاب نادرست 
بوده ضمن اینکه پرسشی که در میان پیش می آید 
موضوع مهم بازرسی و نظارت بر این نمایشگاه هاست.

رییــس ســازمان برنامه 
و بودجه اعــلام کرد: طی 
بهمن ماه امسال، نرخ تورم 
نقطه ای ۲.۷ درصد، تورم 
ماهانــه ۱.۲ درصد و تورم 
سالانه ۱.۱ درصد نســبت به دی ماه کاهش داشته 
است. داوود منظور رئیس سازمان برنامه و بودجه 
در صفحه شــخصی خود در فضای مجازی نوشت: 
رشد اقتصادی کشور در پاییز ســال جاری، رشد 
۵.۱ درصدی نسبت به پاییز سال گذشته را نشان 
می دهد. رشد اقتصادی بدون نفت ۲.۵ درصد است؛ 
به دلیل موقعیت هایی که برای صنعت نفت کشور 
فراهم شده است رشــد بالایی را تجربه می کند و 

موجب افزایش رشد اقتصادی کشور شده است.
منظور اظهار کرد: نرخ رشــد گروه صنایع و معادن 
شــامل نفت ۶.۹ درصد، صنعت ۱.۳ درصد، گروه 
خدمات ۴.۶ درصد و کشــاورزی منفی یک درصد 

است. رئیس سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد: نرخ 
رشد ۹ ماهه اول امسال ۶.۷ درصد و بدون نفت ۴.۲ 

درصد است.
وی تاکید کرد: شعار ســال یعنی رشد اقتصادی و 
کاهش تورم در حال محقق شــدن اســت. منظور 
با اشــاره به کاهش تورم نقطه ای، ماهانه و سالانه 
در بهمن ماه بر اســاس گزارش مرکــز آمار ایران 
همچنین نوشــت: طی بهمن ماه امسال، نرخ تورم 
نقطه ای ۲.۷ درصد، تورم ماهانه ۱.۲ درصد و تورم 
سالانه ۱.۱ درصد نســبت به دی ماه کاهش داشته 

است.
چندی پیش نیز شیریجیان)معاون اقتصادی بانک 
مرکزی( گفت: دولت در مهار تورم موفق بوده است، 
به طوری که در ۶ ماهه نخست امسال تورم کشور 
۱۶ واحد درصــد کاهش پیدا کــرد. یعنی از تورم 
حدود ۵۵ درصدی به تورم ۳۹ درصدی رسیدیم. 
وی گفت: دولت در مهار تورم موفق بوده است، به 
طوری که در ۶ ماهه نخست امسال تورم کشور ۱۶ 
واحد درصد کاهش پیدا کرد. یعنی از تورم حدود 

۵۵ درصدی به تورم ۳۹ درصدی رســیده ایم. وی 
افزود: در شاخص قیمت تولیدکننده نیز ۱۵ واحد 
درصد کاهش داشــته ایم و با توجه به اینکه تورم 
تولیدکننده یا همان شــاخص قیمت تولیدکننده 
به شــدت در رشــد اقتصادی اثرگذار است، این 
رقم به حدود ۳۴ درصد رســیده است. شیریجیان 
گفت: یکی از مهمترین مؤلفه های کمک کننده به 
افزایش رشــد اقتصاد، مهار تورم تولیدکننده بوده 
است. کاهش تورم تولیدکننده به پیش بینی پذیری 
اقتصاد کمک کرده و موجــب کاهش هزینه تمام 

شده تولیدکننده شده است.
چرخه مهــار تــورم، پایــداری اقتصــاد، افزایش 
سرمایه گذاری و رشــد تولید؛ گرچه سال ها پایانی 
نداشت، اما نامگذاری سال به عنوان مهار تورم و رشد 
تولید می تواند حلقه گمشده این چرخه را بیابد. برخی 
کارشناســان بر این باورند بی توجهی به اصلاحات 
اقتصادی در یک دهه گذشته منجر به ایجاد، تشدید 
و تقویت موتور های تورم زا در کشور شده و این شرایط 
درواقع کشور را با بحران رشــد فزاینده نقدینگی به 

عنوان مهم ترین موتور تورم زا، تورم های بالا، متوالی 
و درازمدت و رشد پایین اقتصادی گرفتار کرده است. 
خروج از این شرایط مستلزم رونق سرمایه گذاری در 
کشور است که صرفا با پیش بینی پذیر کردن اقتصاد 

را ممکن است.

شایلی قرایی
News kasbokar@gmail.com

تورم بهمن ۱.۱ درصد کاهش یافت

مهار تورم تولیدکننده
کمبودی در بازار شکر نداریم

۲۳ میلیون تن کالای اساسی وارد کشور شد

عرضه کالا تا ۳۰درصد تخفیف در نمایشگاه بهاره 

علی قنبری، اقتصاددان
الزامات کاهش تورم

مهار نقدینگی می تواند تورم را کنترل کند. 
راهکار مهار تورم ساده اســت. اما با توجه به 
اینکه عمده نقدینگی در بودجه است و برای 
تأمین هزینه های جاری مجبور به استقراض 
از بانک مرکزی هســتیم، بنابراین تورم قابل 
کنترل نخواهد شد. در شرایط موجود دولت 
باید بودجه جاری را کاهش دهد تا تورم مهار 

شود.
تورم امروز ما به دنبال کاهش تولید شــکل 
گرفته است. وقتی تولید کم می شود، عرضه 
هم کم می شــود ولی تقاضا کم نمی شود. در 
نتیجه تورم روز بــه روز افزایش پیدا می کند. 
شــاه کلید مهار تورم افزایش سرمایه گذاری 
خارجی و بخش خصوصی داخلی است. رشد 
تولید با افزایش ســرمایه گــذاری خارجی و 
ایرانی صــورت می گیرد و اعتمــاد به بخش 
خصوصی می تواند وضع مــردم را بهتر کند و 
تولید را افزایش دهــد. در این حالت تورم نیز 
کاهش می یابد. اگر این اصلاحات انجام شود 
هم مهار تورم و هم رشــد تولید در کنار هم 

صورت خواهد گرفت.
اقدام دیگری که باید در دستور کار قرار بگیرد 
تا ثبات اقتصادی در کشــور ایجاد شود و به 
تبع آن شــاهد کاهش تورم باشیم آن است 
که مدیران دستگاه دیپلماســی کشور باید 
شــرایطی را ایجاد کنند که رابطــه ایران با 

کشورهای منطقه و اروپایی بهبود یابد.
باید شرایطی در روابط بین المللی ایجاد شود 
که کشــورها برای برقراری رابطه با ایران که 
سال هاست در آن ســرمایه گذاری نکرده اند، 
صف کشیده و مشتاق به سرمایه گذاری شوند. 
این مورد نیز محقق نخواهد شــد مگر اینکه 
تحریم ها لغو شــود. در این صورت است که 
شاهد بهبود شرایط اقتصادی و کاهش تورم 
کاهش از قشر آسیب پذیر جامعه خواهیم بود.
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فناوری و 
اطلاعات

طراحیفرشجاذبارتعاشبههمتدانشبنیانها
یک شــرکت دانش بنیان در مرکز رشــد دانشــگاه علــم و صنعــت، موفق به 
طراحی و بومی ســازی فرش جاذب ارتعاش صدا شــد. این محصول در صنایع 
ریلی، خودروســازی، عمران و نفــت و گاز کاربــرد دارد و با یک ســوم قیمت 
نمونه های وارداتی عرضه می شــود. یکــی از کاربردهای محصــولات پلیمری 
جلوگیری از خستگی سازه های ساختمانی اســت. حال این شرکت دانشگاهی، 
 موفق به دســتیابی دانش فنــی تولیــد محصــولات وارداتی با فنــاوری بالا 

در این زمینه شده است.
مدیرعامل این شرکت دانش بنیان گفت: عبور خط ریلی از کنار بافت های مسکونی 
و ابنیه خــاص نظیر بناهای تاریخی و بیمارســتان ها یا بناهایــی که به ارتعاش 
حساسیت دارند، این نکته را برای ما دارای اهمیت کرده است تا ارتعاش را برای این 
ابنیه ها به صورت ویژه بررسی کنیم. محمدرضا عسکری افزود: یکی از راهکارهای 
اصلی در صنعت ریلی که در تمام دنیا کاربرد دارد، اســتفاده از فرش های جاذب 

ارتعاش در زیر بستر ریلی است.
وی ادامه داد: در خطی که از کنار برج مراقبت فــرودگاه امام خمینی )ره( عبور 
می کند، این فرش استفاده شده است. همچنین در پروژه متروی مشهد در محدوده 
حرم مطهر امام رضا )ع( مورد اســتفاده قرار گرفته است. بر اساس استاندارهای 
بین المللی سه میلیون چرخه و ســیکل بار روی قطعه در آزمایش خستگی وارد 
می شود و مولفه سختی استاتیک و دینامیک و میزان کاهش ضخامت در حد مجاز 

محک زده می شود.
با دستگاه های لرزه نگاری، روی برداشت هایی که از آن قسمت ها انجام می شود، 
شبیه ســازی و مدل ســازی هایی را انجام داده که خروجی آن باعث می شــود 
مشخصات فنی محصول را ارائه دهد. البته یکی از مهمترین موضوعات این است 

که فرش جاذب ارتعاشات نویز، صدا را هم کاهش می دهد.
فرش های جاذب ارتعاشات بر اساس اســتانداردها بین ۱۰ تا ۲۰ دسیبل به طور 
معمول در منبع کاهش ارتعاش دارند و با توجه به تســت هایی که روی فرش در 
خطوط مختلف انجام شده و این تست هم توســط مراجع ذیصلاح مانند مرکز 
ژئوفیزیک دانشگاه تهران صورت گرفته اســت، حدود ۲۰ تا ۲۵ دسیبل کاهش 

ارتعاش در منبع داشته است.
این محصول می تواند در صنایع مختلف از جمله خودروسازی، عمران، نفت و گاز 
و صنایع هسته ای کاربرد داشته باشد. در همین راستا شبیه سازی و مدل سازی 
انجام شده و با توجه به شرایط پروژه و پارامترهایی که وجود دارد، مشخصات فنی 
برای محصول تولید می کند. موضوعی که محصول این شرکت دانش بنیان را نسبت 
به محصولات خارجی متمایز می کند، عــلاوه بر بحث کیفیت که یک ملزم برای 
پروژه است، قیمت های فرش های این شرکت یک سوم قیمت فرش شرکت های 

خارجی است.

انویدیادرآستانه۲تریلیوندلاریشدن
انویدیا یک بار دیگر از انتظارات وال استریت فراتر ظاهر شد و با تحرک بخشیدن 
به صعود ســهام فناوری، به مرز ۲ تریلیون دلار نزدیک شــد. این شرکت تراشه 
ســازی با افزایش ۱۳.۵ درصدی ارزش ســهام خود در معاملات روز پنج شنبه، 
در آستانه تصرف دوباره جایگاه سومین شرکت ارزشــمند آمریکاست. اگر این 
 رشد قیمت حفظ شــود، بیش از ۲۳۰ میلیارد دلار به ســرمایه بازار این شرکت

 اضافه می کند.
سهام این شرکت امسال، حدود ۳۶ درصد افزایش پیدا کرده و برترین عملکرد را 
در شاخص اس اند پی ۵۰۰ داشته و نقش مهمی در رکوردشکنی رشد این شاخص 

در سال ۲۰۲۴ ایفا کرده است.
راس مولد، مدیر سرمایه گذاری در شرکت »ای جی بلِ« در این باره گفت: افرادی 
که بیشترین پول را در تب طلا در اواسط دهه ۱۸۰۰ به دست آوردند، کسانی بودند 
که ابزار را برای انجام کار فراهم کردند، نه کسانی که به دنبال این فلز گرانبها بودند. 

انویدیا در واقع اکنون، همان نقش را در این انقلاب فناوری ایفا می کند.
افزایش تقاضا برای تراشــه های انویدیا از سوی شــرکت هایی که برای ارتقای 
محصولات هوش مصنوعی خود شتاب دارند، به این شرکت سیلیکون ولی کمک 
کرد تا رشد چشمگیر ۲۳۳ درصدی درآمد سه ماهه اول را پیش بینی کند که بالاتر 

از انتظارات بازار برای افزایش ۲۰۸ درصدی بود.
رشد سهام انویدیا، به رشد سهام شرکتهای رقیب شامل AMD به میزان ۶ درصد، 
»سوپر مایکرو کامپیوتر« به میزان ۱۴.۲ درصد و شرکت Arm Holdings به 
میزان ۹.۹ درصد، کمک کرد. روند صعودی پیش از آغاز معاملات بازار، ۲ درصد به 
معاملات نزدک ۱۰۰ افزود. شاخص نیک کی ژاپن، هم به رکورد بالایی صعود کرد.

پس از ایــن که درآمد ســه ماهه چهــارم انویدیا، نســبت به یک ســال قبل، 
ســه برابر شــد و به ۲۲.۱۰ میلیارد دلار رســید، سهام این شــرکت به قیمت 
۷۶۶ دلار، در آســتانه صعود بــه رکورد جدیدی اســت. تقاضای قــوی برای 
واحدهای پــردازش گرافیکی انویدیا از ســوی دیتاســنترهایی کــه به دنبال 
 ارتقای هوش مصنوعی هســتند، رشد درآمد این شــرکت در سه فصل گذشته

 را تقویت کرده است.
با این حال، تحلیلگران نگرانند محدودیتهای آمریکا برای فروش تراشه به چین، 
ممکن است به رشد درآمد انویدیا ضربه بزند. فروش به چین، به ۹ درصد از فروش 

انویدیا در سه ماهه چهارم بالغ شد که کمتر از ۲۲ درصد در سه ماهه قبلی بود.
بر اساس گزارش رویترز، طبق اطلاعات شرکت مالی LSEG، سهام این شرکت 
حدود ۲۹ برابر انتظارات درآمدش در ۱۲ ماه آینده معامله می شــود که بالاتر از 

میانگین صنعتی ۲۵.۳ است.

تحققوعدهرییسجمهوربهگیمرها
وزیر ارتباطات با بیان اینکه تعداد کاربران رادارگیم به ۱۴ میلیون رسیده است، 
گفت: با توجه به وعده رییس جمهوری برای بهبود تجربه کاربری گیمرها، ابزار 
رادارگیم راه اندازی شــد که در آن محتوای بازی هــای پرمخاطب و مورد تایید 
نهادهای فرهنگی را میزبانــی کردیم که حداقل تا ۳۰ درصــد میزان تاخیر در 

دسترسی به بازی ها کاهش یافته است.
به گزارش وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، عیســی زارع پور، وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات در حاشیه برگزاری جلسه هیات دولت و در جمع خبرنگاران 
به ابزار رادارگیم اشاره کرد و گفت: این دولت از ابتدای شروع کار به دنبال بهبود 
تجربه کاربری عموم کاربران و اقشار خاص بود که یکی از اقشاری که میزان تأخیر 
در دسترســی اینترنت )Ping( برای تجربه کاربری آن ها اثر بسیار منفی است، 

گیمرها به شمار می رفتند.
وی با اشاره به اینکه وعده رئیس جمهوری این بود که تجربه کاربری این قشر بهبود 
پیدا کند، افزود: در ســرویس Radar.Game محتوای بازی های پرمخاطب و 
مورد تایید نهادهای فرهنگی را در کشور آوردیم و میزبانی آن را انجام می دهیم 
و همچنین ابزاری را طراحی کردیم که گیمرها با استفاده از آن می توانند تاخیر 
بازی را به مراتب بهتره و تا حداقل ۳۰ درصد کاهش دهند تا عملا تجربه کاربری 

آن ها بهبود پیدا کند.
زارع پور با بیان اینکه امروز تعداد کاربران رادارگیم به ۱۴ میلیون نفر رسیده است 
و عموم کاربران از آن رضایت دارند، تصریح کرد: این مسیر را برای اقشار مختلف 
دنبال می کنیم و قبلا نیز سامانه های دیگری برای مقابله با تحریم مخصوصا برای 
متخصصان کشور راه اندازی شــده بود تا روز به روز تجربه کاربری عموم کاربران 

را بهتر کند.

اخبار

معاون امــور دولت، مجلس و 
اســتان های وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعــات در اتاق 
بازرگانی تهران احکام برنامه 
هفتم توسعه در بخش ICT و 
اقتصاد دیجیتال را تبییــن و اظهار امیدواری کرد که با 
همکاری بخش خصوصی به سهم ۱۵ درصدی اقتصاد 

دیجیتال از تولید ناخالص ملی برسیم.
به گــزارش وزارت ارتباطات و فنــاوری اطلاعات؛ رضا 
باقری اصل معاون امور دولت، مجلس و استان های وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات و جانشین رییس کمیسیون 
راهبری اقتصاد دیجیتال، در نشست برنامه هفتم توسعه 
با محوریت اقتصاد دیجیتال که در اتاق بازرگانی تهران 
برگزار شــد، گزارشــی را از روند تهیه و تصویب احکام 
برنامه هفتم توســعه و نوع تعامل بخش خصوصی این 

حوزه با دولت ارائه کرد.
در این نشست، باقری اصل با اشاره به بررسی مدل های 
اقتصاد دیجیتال در کشورهای مختلف، تصریح کرد: در 
معماری زیســت بوم اقتصاد دیجیتال پنج خدمت پایه 
پرداخت، لجســتیک، خدمات مکانی، تبلیغات )تولید 
محتوا( و احراز هویت دیده شده اســت. وی با اشاره به 
اینکه ســهم اقتصاد دیجیتال از تولید ناخالص ملی در 
سال گذشته ۷.۹ درصد بوده است، افزود: هدف گذاری 
ما برای سهم اقتصاد دیجیتال در پایان ۵ سال آینده ۱۵ 

درصد اســت که البته این عدد در مجلس به ۱۰ درصد 
کاهش یافت؛ اما ما باید تلاش کنیم به عدد بیش از ۱۵ 

درصد برسیم.
معاون امور دولت، مجلس و استان های وزیر ارتباطات به 
اجرای پروژه فیبرنوری منازل و کسب و کارها به عنوان 
یکی از احکام برنامه هفتم اشــاره کــرد و گفت: وزارت 
ارتباطات بخشــی از درآمد خود را به منظور پوشــش 
ریسک سرمایه گذاری در این حوزه به اپراتورها تخصیص 
می دهد و میزان سرمایه گذاری بخش غیر دولتی در این 

حوزه ۷۰درصد است.
وی، آموزش مهــارت حداقل ۵۰۰ هــزار نفر در حوزه 
اقتصاد دیجیتال و بازنگری دروس و رشته های تحصیلی 
متناسب با نیازهای اقتصاد دیجیتال را دیگر احکام برنامه 
هفتم توسعه در این حوزه برشمرد و افزود: در این برنامه 
هدف گذاری شده که هر سال ۲۰ درصد خدمات دولت 

باید هوشمند شود.
باقری اصل به تدوین ســند توســعه هوش مصنوعی 
با مشــارکت ذینفعان بــه عنوان یکی دیگــر از احکام 
برنامه هفتم توســعه اشــاره کرد و گفت: ایجاد مراکز 
پردازش ســریع و پرظرفیت برای تامین زیرســاخت 
های هــوش مصنوعی و اقتصــاد دیجیتــال از احکام 
 مرتبط با هــوش مصنوعی در برنامه هفتم توســعه به 

شمار می رود.
وی افزود: جذب مشــارکت های صنفی و تشکل های 
حوزه فاوا برای تدوین پیشــنهادات هوشمندســازی 
دستگاه های اجرایی کشور به عنوان یکی دیگر از احکام، 
یک نوآوری جدید در قانونگذاری کشــور است که در 

تبصره این حکــم برنامه تحول دســتگاه های مختلف 
کشور برای هوشمندسازی زیســت بوم خود آمده که 
سازمان نظام صنفی رایانه ای برنامه این تحول را تدوین 
و به دولت ارائه کند. جانشین رییس کمیسیون راهبری 
اقتصاد دیجیتال با بیان اینکه تعدیل تعرفه های حوزه 
های ارتباطی و ایجاد سوئیچ حمل و نقل سبک با سرمایه 
گذاری بخش خصوصــی از دیگر احــکام برنامه هفتم 
محسوب می شود، گفت: تامین مالی شرکت های اقتصاد 
دیجیتال از طریق توسعه ابزارهای مالی جدید و پذیرش 

شرکت ها در بورس نیز در برنامه هفتم آمده است.
وی افزود: ارائه داده های دستگاه های دولتی به بخش 
خصوصی نیز به صورت قانون در این برنامه دیده شده که 

مشــکلی از نظر قانونی وجود نداشته باشد. باقری اصل 
تصریح کرد: بسیار تلاش کردیم که احکام این حوزه در 
برنامه هفتم توســعه پایداری و به هم پیوستگی خود را 
داشته باشد و در فرآیند تصویب حفظ شود و امیدواریم 

با کمک بخش خصوصی بتوانیم اجرا کنیم.
وی افزود: ما آمادگی کامل داریم بعد از این با همکاری 
بخش خصوصــی آیین نامه های اجــرای این احکام را 
تهیه کنیم و بتوانیم به آرزوی سهم ۱۵ درصدی اقتصاد 
دیجیتال برسیم. معاون امور دولت، مجلس و استان های 
وزیر ارتباطات اظهار امیدواری کرد که با دانش، تجربه 
و همدلی بخش خصوصی بتوانیــم در کنار هم این کار 

بزرگ را به سرانجام برسانیم.

باهمکاریبخشخصوصی؛

سهم اقتصاد دیجیتال به ۱۵ درصد می رسد
News kasbokar@gmail.com

معاون وزیر ارتباطات با بیــان اینکه اقتصاد دیجیتال 
برای توسعه خود نیاز جدی به برق دارد، گفت: بر اساس 
مطالعات انجام شده ۶ درصد از انرژی مصرفی جهان در 
حوزه ICT است اما مصرف ما در این حوزه نسبت به دنیا 

کمتر و در حدود ۴ درصد است.
به گزارش وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، رویداد 
یک روزه ســرمایه گذاری برق در بخش ICT و اقتصاد 
دیجیتال در افق ۱۴۰۷ با حضور مدیران و کارشناسانی 
از وزارت ارتباطات و شــرکت های تابعه، وزارت نیرو و 
صنعت برق در سالن شــهید قندی وزارت ارتباطات 

آغاز شد.
»علی اصغر انصــاری« معاون برنامه ریــزی و نظارت 
راهبردی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در مراسم 
آغاز بکار این رویداد با اشاره به اینکه دنیا در حال ورود 
به عصر هوشمندســازی و انقلاب صنعتی چهارم قرار 
دارد، تأکید کرد: یکی از محورهایــی که در پنل های 
تخصصی مطرح می شود روندهای جهانی تعامل صنعت 
برق و ICT در دنیا است که به دلیل اهمیت موضوع نیاز 

به تعامل این دو صنعت در ایران داریم.
وی با اشاره به تکالیف وزارت ارتباطات در برنامه هفتم 
توســعه در حوزه اقتصاد دیجیتال و هوشمندسازی، 
افزود: در برنامه هفتم توســعه تکالیف بسیار جدی در 

فصــل ۱۳ و دولت هوشــمند و همچنیــن به صورت 
پراکنده در بخش های مختلف این برنامه بر عهده وزارت 
ارتباطات گذاشته شده است و باید با متولیان صنعت 
برق به اشتراک بگذاریم چرا که برای اجرای این تکالیف 

نیاز برق اهمیت بسیار بالایی دارد.
انصاری تصریح کــرد: در انقلاب صنعتــی چهارم دو 
موضوع داده و انرژی از مباحث اصلی این حوزه هستند 
و با توســعه نســل پنجم تلفن همراه، اینترنت اشیا، 
هوش مصنوعی و هوشمندسازی صنایع نیاز به تولید 
برق پایدار، مطمئن، پاک و مقرون به صرفه، بســیاری 
جدی اســت و اگر به آن بی توجهی شــود قطعاً رشد 
توسعه مناســبی نخواهیم داشت و به اهداف موردنظر 
نمی رسیم. وی با اشاره به پژوهشــی که در این حوزه 
انجام شده است، افزود: بر اساس این مطالعات ۶ درصد 
از انرژی مصرفی دنیا در حوزه ICT است اما مصرف ما 
در این حوزه نســبت به دنیا کمتر و در حدود ۴ درصد 

است.
معاون برنامه ریزی و نظــارت راهبردی وزیر ارتباطات 

به اجرای پروژه شبکه ملی اطلاعات اشاره کرد و گفت: 
این شبکه دولایه مهم زیرساخت ارتباطات و مراکز داده 
و پردازشی دارد که این بخش انرژی بالایی نیاز دارد و 
اینکه بخواهیم قطب داده ای بــا ۳ هزار رک راه اندازی 

کنیم، برق موجود دیگر پاسخگوی این نیاز نیست.
وی با اشاره به ســهم ۱۰ درصدی تولید ناخالص ملی 
در حوزه ICT در برنامه هفتم توســعه افزود: بر اساس 
محاســباتی که ما انجام داده ایم برای هســته اقتصاد 
دیجیتال و داده پلتفرمی در حدود ۱۴۰۰ هزار میلیارد 
تومان نیاز به سرمایه گذاری داریم. راهبرد ما این است 
که با مشــارکت بخش خصوصی این ســرمایه تأمین 
شود که بخشی از این ســرمایه گذاری در حوزه تأمین 

برق است.
انصاری با اشاره به اینکه مدل موردنیاز تأمین سرمایه 
برای این بخش، سابقه ای بسیاری در وزارت ارتباطات 
ندارد، تصریح کرد: بــه طور مثال در بخش توســعه 
زیرســاخت های ارتباطی نیاز به مشارکت داریم یا در 
بخش هایی نیاز به خرید تضمینی داریم که سوابقی در 

این مدل ها در وزارت ارتباطات وجود ندارد، به همین 
منظور جلسات این چنینی برای تأمین منابع موردنیاز 

اهداف برنامه هفتم توسعه باید برگزار شود.
مهراب گلاب کش معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی 
توانیر نیز در این همایش با اشاره به فرایند تولید، انتقال 
و توزیع تأکید کرد که ما در حوزه مصرف، ناترازی ۱۲ 
هزار مگاواتی تولید داریم و هر سال نیز ۵ درصد افزایش 

بار به شبکه اضافه می شود.
وی با اشاره به اقداماتی که برای مدیریت مصرف برق در 
سال جاری انجام شده، به برنامه های آینده این حوزه 
اشاره کرد و افزود: برای ۵ سال آینده نیاز به واردکردن 
۲۶ هــزار مگاوات برق بــه مدار داریم که کار بســیار 

دشواری است.
گلاب کش به مشــکلات و ســختی های اضافه کردن 
منابع تولید برق اشاره کرد و خطاب به مدیران وزارت 
ارتباطات گفت: باتوجه به نیاز بالای برق برای توســعه 
بخش ICT قطعاً باید متولیــان این حوزه وارد نیروگاه 
سازی شــوند و به دلیل مشــکلات کمبود گاز باید از 
منابع تجدیدپذیر در این حوزه اســتفاده شود. معاون 
برنامه ریزی و امــور اقتصادی توانیر، اعــلام کرد: ما با 
صددرصد توان برای کمک به تأمین نیاز برق این حوزه 

اعلام آمادگی می کنیم.

رئیس مرکز توسعه تجارت الکترونیکی با اشاره به رشد 
بیش از ۷۰ درصدی این نوع تجارت در سال ۱۴۰۲، آن 
را با توجه به ظرفیت های کشور ایران کافی ندانست و 
افزود: در برنامه  راهبردی تجارت الکترونیکی کشور که 
متناسب با برنامه توسعه هفتم تعریف شده است، یکی از 
اصلی ترین محورها، توسعه بازارهای جدید برای حضور 

کسب و کارهای تجارت الکترونیکی است.
به گزارش مرکز توســعه تجــارت الکترونیکی )مرکز 
تتا(، نشست هم نشــینی تجارت الکترونیکی دریایی 
با حضور محمدمهدی سالاری، مشــاور وزیر صنعت، 
معدن و تجارت در امــور دریایی و رئیــس دبیرخانه 
شــورای عالی صنایع دریایی کشور و امین کلاهدوزان 
رئیس مرکز توســعه تجارت الکترونیکی و جمعی از 

فعالین و متخصصین کســب وکارهای الکترونیکی و 
صنایع دریایی کشور به میزبانی دبیرخانه شورای عالی 

صنایع دریایی کشور برگزار شد.
کلاهدوز به رشــد بیــش از ۷۰ درصــدی در تجارت 
الکترونیکی در سال ۱۴۰۲، آن را با توجه به ظرفیت های 
کشور ایران کافی ندانست و افزود: در برنامه  راهبردی 
تجارت الکترونیکی کشور که متناسب با برنامه توسعه 
هفتم تعریف شده اســت، یکی از اصلی ترین محورها، 
توســعه بازارهای جدید برای حضور کسب و کارهای 
تجارت الکترونیکی اســت. وی ادامــه داد: بازار کالا و 
خدمات در پهنه دریا جزو همیــن بازارهای خاموش 
بوده و از ظرفیت های آن در تجارت الکترونیکی استفاده 

نشده است.

رئیس دبیرخانه شــورای عالی صنایــع دریایی نیز با 
اشــاره به اهمیت حوزه تجارت الکترونیکی به عنوان 
پیشران توسعه صنایع دریایی گفت: سهم اقتصاد دریا 
از اقتصاد ملی ما ۲ درصد است که باید تلاش کنیم این 
رقم به بیش از ۱۰ درصد برسد. وی افزود: در دبیرخانه 
شــورای عالی صنایع دریایی کارگروه های تخصصی 
را در حوزه های مختلف اقتصــاد دریا فعال کرده ایم تا 
طرح های پیشران برای ارتقای ســهم اقتصاد دریا را 

معرفی و اجرا کنند.
ســالاری عنوان کرد: به دلیل تحریم هــای ظالمانه و 
ساختار سنتی صنایع دریایی، استفاده از بستر تجارت 
الکترونیکی بهترین راه ورود ما به بازارهای بین المللی 

است.

در ادامه این نشســت علیرضا جاوید عربشاهی رئیس 
کارگروه تخصصی تجارت الکترونیکی و کسب وکارهای 
دیجیتالــی دریایی شــورای عالی صنایــع دریایی به 
بیان اقدامــات کارگروه تجــارت الکترونیکی دریایی 
از ابتدا تا کنــون پرداخــت و عنوان کــرد: کارگروه 
تمام تلاش خــود را جهت ایجاد بســتری مناســب 
جهــت ورود تجــارت الکترونیکی به ایــن صنعت و 
معرفی ظرفیت هــای کســب وکارهای الکترونیکی 
و فرصت هــای ورود آن به صنایع دریایــی انجام می 
دهــد. در ادامه نمایندگان کســب وکارهای اینترنتی 
حاضر در هم اندیشــی به ارائه پروژه های پیشنهادی 
 خود به منظور نفــوذ تجارت الکترونیکــی در صنایع 

دریایی پرداختند.

رئیس مرکز ملی فضای مجازی گفت: ســکوها و کسب 
وکارهای فضای مجازی را به دلیل تغییر ساز وکار و ساختار 
ارایه خدمات به مردم در زیست بوم فضای مجازی شریک 

راهبردی دولت ها هستند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی مرکز ملی فضای مجازی، 
سید محمدامین آقامیری دبیر شورای عالی و رئیس مرکز 
ملی فضای مجازی در دومین همایش کســب و کارهای 
مجازی با تاکید بر اهمیت توسعه زیست بوم فضای مجازی 
گفت: توسعه زیست بوم فضای مجازی برای امروز و آینده 
کشور مساله مهمی است و با دگردیسی که درحوزه کسب 
وکارهای سنتی برای گذار به دوره جدید در حال وقوع است، 
شاهد افزایش توانمندی در این حوزه و آینده ای متفاوت تر 

برای حکمرانی هستیم.
وی افزود: شورای عالی فضای مجازی به دنبال حرکت در 
مسیری است که حوزه اقتصادی این زیست بوم تقویت شده 
و خدمات و فرصت های کارآفرینی به نفع همه مردم ایجاد 
شود و برهمین اساس اخیرا مصوبه ای برای حفظ حریم 
خصوصی کاربران توسط کسب وکارهای فضای مجازی 
ابلاغ شد تا در کنار مزیت بخشی به این زیست بوم، فرصت 

های دسترسی به خدمات برای سکوها نیز افزایش یابد.
آقامیری با اشاره به مصوبه تسهیم درآمد حاصل از مصرف 

ترافیک داخلی و تقویت تولید محتوای داخلی، تاکید کرد: 
برای ارتقاء اقتصاد این حوزه، مصوبه تسهیم درآمد در شورای 
عالی فضای مجازی مصوب و ابلاغ شد تا بتوانیم با ایجاد ساز 
و کارها و سیاست های مختلف، این زیست بوم را در حوزه 
های اقتصادی و امنیت تقویت کنیم. وی افزود: با رشــد 
سکوها در حوزه های مختلف خدماتی همچون آموزش، 
حمل و نقل، سلامت و مالی، سکوها به دلیل دسترسی به 
اطلاعات شخصی مردم باید بتوانند حریم خصوصی و امنیت 

کاربران را با پایداری ارایه خدمات، حفظ کنند.
رئیس مرکز ملی فضای مجازی با اشــاره به این که تاکید 
دولت و حاکمیت بر امنیت سکوها به دلیل حساسیت ارایه 
خدمت به مردم و دسترسی به داده های آنهاست، گفت: 
یکی از اقدامات مهمی که اخیرا اتفــاق افتاد ایجاد نظام 
هویت معتبر بود که برهمین اســاس روز گذشته سامانه 
هویت دیجیتال ایرانیان »هدا« در فاز نخست رونمایی شد 
که انشالله با توسعه این سامانه شاهد امنیت بیشتر در این 

حوزه باشیم.
دبیر شورای عالی فضای مجازی همچنین گفت: سکوها و 
کسب وکارهای فضای مجازی را به دلیل تغییر ساز وکار و 
ساختار ارایه خدمات به مردم در زیست بوم فضای مجازی 

شریک راهبردی دولت ها هستند.

بر اســاس آخرین اعلام مرکز ثبت دامنه کشوری تاکنون 
یک میلیون و ۶۲۲ هزار و ۷۱۸ دامنه فعال فارسی به ثبت 
رسیده که در این میان پســوند دات آی آر )ir.( بیشترین 

دامنه  فعال را دارد.
نام دامنه بخشی است که گویای نام برند یا فعالیت کاربر 
بوده و آن را به دلخواه خود انتخاب می کند. پســوندهای 
مجاز و معتبر در واقع پسوندهایی هستند که توسط کمیته 
 )ICANN( مخصوص تأیید و تصویب پسوندها یعنی آیکن
 com،  تأیید شده باشند. نمونه های پسوندهای متداول
org و ir هستند و انتخاب نام دامنه مناسب و ساده بسیار 
مهم بوده و همچنین در رتبه بنــدی )Ranking( نتایج 

جست وجوی گوگل نیز تأثیرگذار است.
در واقع دامنه یا دامین همان آدرس اینترنتی اســت که 
شما با آن شناخته می شوید. این آدرس هر چقدر ساده تر و 
سرراست تر باشد بهتر بوده و کاربران بیشتری شما را خواهند 
یافت. دامنه از دو بخش اصلی تشکیل شده است؛ نام دامنه و 
پسوند دامنه، نام دامنه را شما تعیین می کنید و در صورتی  
که این نام آزاد باشد می توانید آن را در اختیار بگیرید. البته 
پسوند دامنه هم بستگی به نوع کار شما و گاهی به کشوری 

که در آن هستید، بستگی دارد.
در ایران، پژوهشگاه دانش های بنیادی از جمله مراکز اصلی 

برای ثبت دامنه های اینترنتی به شمار می رود و هر کاربری 
که تمایل به ثبت دامنه ای برای بازگشایی سایت خود داشته 
باشد، باید به سایت این مرکز یا یکی از نمایندگان فعال آن 

در سطح کشور مراجعه کند.
این پژوهشگاه همچنین آماری دقیق از دامنه های ایرانی 
را به دســت می دهد. مرکــز ثبت دامنه کشــوری ایران 
زیرمجموعه پژوهشگاه دانش های بنیادی است و وظیفه 
ثبت دامنه ها در ایران را برعهده دارد. شــاید گســتره ی 
 Info و Com، Net، Org دامنه های سطح بالایی مانند
که در سراسر وب وجود دارند و زمینه درخواست برای این 
دامنه ها در تمامی کشورها باز است، بسیار گسترده باشد که 
برآورد آماری دقیق از آن ها کمی مشکل شود، اما مرکز ثبت 

دامنه آمار آخرین دامنه های ثبت شده را به دست می دهد.
طبق آخریــن آمار موجود در مرکز ثبت دامنه کشــوری 
ایران، از ابتدای ثبت دامنه های فارســی در کشور تاکنون 
یک میلیون ۶۲۲ هزار و ۷۱۸ دامنه ثبت شده است و از بین 
پسوندهای ثبت شده ی فارسی، پسوند ir با یک میلیون و 
۶۱۴ هزار و  ۴۹۹ دامنه  فعال در صدر قــرار دارد. در واقع 
بیش ترین سهم متعلق به همین پسوند است؛ به طوری که 
از میان دیگر پسوندهای فارسی، هر کدام کمتر از ۵۰۰۰ 

دامنه را ثبت کرده اند.

نیازجدیبهبرقبرایتوسعهاقتصاددیجیتال

۶ درصد از انرژی مصرفی دنیا در حوزه ICT است 

رشد ۷۰ درصدی تجارت الکترونیکی در سال ۱۴۰۲

تعداد دامنه های فارسی افزایش یافتسکوها و کسب و کارهای فضای مجازی شریک راهبردی دولت هستند
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کار و
کارآفرینی 

زهرا دولتي مقدم، مدير شركت شاسي ساز ايران است كه 
در توليد انواع تيرك و فريم شاسي خودروهاي تجاري و 
قطعات خودرو فعاليت مي كند. وي معتقد است يكي از 
عوامل مهم براي رسيدن به موفقيت در هر كاري تلاش 
جدي و پيگيرانه اســت به ويژه درباره زنــان كه به دليل 
موقعيتي كه در جامعه ما دارند، ممكن است در برخی مواقع در مقايسه با مردان قرار 
بگيرند و در رقابت با آنها از پيشرفت باز بمانند، اما اگر تلاش كنند مسلما هيچ چيزي 
نمي تواند مانع آنها شود. از نظر وي يك مدير موفق مديري است كه در شرايط دشوار 
همچنان از تلاش هاي مداوم خود دست برندارد و بتواند جايگزيني براي كمبودهاي 
خود در شرايط دشوار پيدا كند. وي مي گويد: دولت بايد مشكل اشتغال را با حمايت 

از شركت ها و صنايع توليدي حل كند و براي آن برنامه ريزي قاطعي داشته باشد. 

خودتان را معرفي كرده و مختصري از كارتان بگوييد.
من مدير طرح و برنامه ريزي در يكي از شــركت هاي تابعه گروه بهمن هستم. 
كار عمده ما در اين شركت بودجه ريزي و اســتراتژي است. من حدودا يازده 
سال است كه در شركت گروه بهمن مشــغول به كار هستم. شركت ما در واقع 

توليدكننده انواع قطعات خودروهاي تجاري است. 

چگونه وارد اين حوزه شديد و چه عواملي به رشد شما در اين حوزه 
كمك كرد؟

رشته دانشگاهي من مديريت اســت و به همين دليل وارد اين حوزه شدم. ابتدا از 
طريق يكي از كساني كه در اين شركت كار مي كرد به اين شركت معرفي شدم و پس 
از آنكه مورد گزينش و مصاحبه شركت قرار گرفتم و سه ماه به صورت آزمايشي كار 
كردم، كارم مورد تاييد مديريت قرار گرفت و جذب شركت شدم. در آغاز از سطح 
كارشناسي وارد كار شدم و سپس به سطح سرپرست ارتقا پيدا كردم و پس از آن هم 
كارشناس مسئول و در نهايت مدير شدم. همه اين مراحل به صورت تدريجي و به 
دليل جديت فراوان من در كار به دست آمد. آن چيزي كه احساس مي كنم باعث شد 
من در كارم موفق شوم، جديت و پشتكار زياد من در كار بود به حدي كه در پيگيري 
كارم و تلاش براي آن به گونه اي عمل كردم تا بالاخره به آنچه كه مي خواهم برسم. 

شركت شما در شــرايط تحريم ها يا اوضاع نامناسب اقتصادي چه 
برنامه هايي براي پيشبرد كارهاي خود طراحي كرد؟

در شرايط ركود و تحريم اقتصادي همه بازار درگير شــد و شركت ما هم به عنوان 
بخشي مهم در كشور دچار مشكلات زيادي شد اما با اين وجود همه اعضاي شركت 
سعي كرديم خلا و كمبودهاي شركت را با تقويت توليد پر كنيم. به عنوان نمونه براي 
پوشاندن فضاي خالي قطعات و خودروهايي كه از خارج وارد مي كرديم، خودمان وارد 
عمل شده و بسياري از آنها را توليد كرديم و توانستيم جايگزين آنها كنيم. بايد بگويم 

تا امروز با اين رويه موفق شديم كه از بحران هايي كه شركت با آن مواجه بود، عبور 
كنيم به طوري كه حتي يك نمونه اخراجي از شركت در آن شرايط نامطلوب اقتصادي 
نداشتيم. البته ما قصد داريم به همين رويه ادامه دهيم و نه تنها در توليد خودكفا شويم 
بلكه آمادگي لازم را برای صادرات قطعات خودرو به ساير كشورها به دست آوريم. اين 
كار كمك بزرگي به رونق شركت و مهم تر از همه اقتصاد كشور در جلوگيري از خروج 
ارز مي كند. البته استفاده از تكنولوژي هاي جديد كه در پسابرجام با تعامل با كشورهاي 
ديگر به كشور وارد مي شود، عامل مهمي براي پيشبرد برنامه هاي ما در رونق توليد و 

گسترش صادرات خواهد بود. 

به نظر شما يك زن چه ويژگي هايي بايد داشــته باشد تا در عرصه 
مديريت موفق باشد؟ 

داشــتن پشــتكار و جديت در كار به نظر مــن مهم ترين ويژگــي به ويژه براي 
زنان جامعه ماســت چرا كه در كشور ما شــرايط به گونه اي اســت كه از مردان 
در كارهاي مديريتي بيشــتر اســتقبال مي كننــد. به همين دليل لازم اســت 
يك زن بتوانــد در اين حوزه ها خود را نشــان بدهد و اين هم بــا تلاش پيگيرانه 
 و مداوم حاصل خواهد شــد. زنــان بايد بتواننــد توانمندي هاي خــود را براي 

ديگران ثابت كنند. 

در پايان چه صحبتي داريد؟
صنعت خودرو بخش مهمي از اقتصاد كشــور اســت كه بايد مــورد حمايت 
قرار بگيــرد. به نظــر من دولــت بايــد از صنايــع خودروســازي حمايت 
كنــد چــه در دادن تســهيلات بانكي با نــرخ بهره كــم و چــه در حمايت 
از توليــد آنهــا. با توجه بــه اينكــه معضل بزرگ بيــكاري در حــال حاضر 
گريبانگير جامعه ما شــده اســت، دولت بايد مشــكل اشــتغال را با حمايت 
 از شــركت ها و صنايع توليدی حــل كند و بــرای آن برنامه ريــزی قاطعی 

داشته باشد.

گفتگوی »كسب وكار« با زهرا دولتي مقدم، فعال اقتصادی

تلاش پیگیرانه زنان در مدیریت

دختران و زنان تحصيلكرده روســتا براي يافتن شغل، 
مجبور به انتقال زندگي خود از روستا به شهر مي شوند. 
راه اندازي كســب وكاري در روستا باوجود برخي موانع 
و مشــكلات خاص خود مزيت هاي عمده اي دارد كه 
مهم ترين آن همين جلوگيري از خالي شدن جمعيت 

روستا ها از قشر تحصيلكرده خصوصا دختران است. 
شهيندخت مولاوردي، معاون رئيس جمهوري در امور زنان و خانواده نيز چندی 
پيش با توجه به سرخوردگي دختران خصوصا دختران روستايي در پيدا نكردن 
شغل، عامل مهم روي آوري آنها به اعتياد را بيكاري و دغدغه هاي آنها در ارتباط 
با ازدواج كه آن هم به شغل و اشتغال مربوط مي شــود، دانست و تاكيد كرد: با 
توجه به اينكه رويكرد مهم جامعه اســلامي حضور فعال و همه جانبه زنان در 
جامعه است، بايد از طريق رونق فعاليت هاي زنان به وضعيت نامناسب اشتغال 
آنها سروسامان بدهيم. دختران تحصيلكرده و بيكار مشكلي به نام بازماندگي از 
ازدواج دارند كه اين مشكل بيش از هر چيز نيازمند حل مشكلات و دغدغه هاي 

اشتغال دختران و پسران است. 
عفت كفاشــي، رئيس هيات مديره تعاوني زنان كارانديش اســتان خراسان به 
موانع مالي بر سر راه زنان روستايي اشاره می كند و فراهم ساختن جا و فضا براي 
راه اندازي مشاغل صنعتي در روســتا را ضروري مي داند و مي گويد: جز برخي 
مشــكلات مالي كه از طريق وام مي توان آن را حل كرد، زنــان هم انگيزه و هم 

توانايي لازم براي پرداختن به فعاليت ها و كارآفريني را دارند. 
وي از جمله اهداف تعاوني كارانديش را فراهم كردن شــغل براي زنان روستايي 
مي داند كه بيشتر آنها تحصيلكرده و بيكار هستند و ادامه مي دهد: در حال حاضر 
30 نفر از زنان در كارهايي چون پوشاك، مواد غذايي و صنايع دستي در اين تعاوني 

فعاليت مي كنند كه قصد ما اين است 30 نفر ديگر به اين تعداد اضافه كنيم. 
عفت كفاش مي گويد: در طرحي كه به فرمانداري استان ارائه داده ايم، خواستار 
ايجاد مكاني براي بســته بندي مواد غذايي شده ايم كه از طريق وام مي توان آن 
را عملي ســاخت. وي مي گويد: هر يك از اعضا بايد براي اجرايي شــدن طرح 
بســته بندي مواد غذايي 30 ميليون تومان پرداخت كنند و از آنجا كه بعضي 
از اعضا حدودا 6 و يا 7 نفر آنها از يك خانواده هســتند، توان پرداخت اين مبلغ 

برايشان دشوار است كه بايد اين مشكل را حل كرد. 
رئيس هيات مديره تعاوني زنان روستايي اســتان خراسان مي گويد: در روستا 
مردم قدرت خريد محصولات ما را دارند چراكه اگــر بخواهند برای  تهيه مواد 
مورد نياز خود به شهر بروند بايد مبلغي اضافه بر هزينه اين مواد، به عنوان كرايه 
ماشين پرداخت كنند اما اگر بتوانند در روستا مواد مورد نيازشان را تهيه كنند، 
اين هزينه را پرداخــت نخواهند كرد و از اينرو تعاوني هــا كمك مهمي به آنها 
می كنند. وي توضيح مي دهد: گســترش فعاليت زنان روســتايي چه در قالب 
تعاوني ها و چه در فعاليت هايي كه خود اين زنان به صورت فردي انجام مي دهند، 
مانع از خالي شدن روستا ها يا علاقه مردم به مهاجرت از روستا به شهر خواهد 
شــد. كفاش توضيح مي دهد: در حال حاضر همين تعاوني هــا و نهادهايي كه 
به صورت همكاري ميان عده اي از زنان شروع شده، نياز به حمايت و گسترش 
دارد كه مي تواند جرقه اي براي حل بحــران بيكاري در جامعه ما خصوصا براي 
زنان ما كه اكثرا خانه دار و بيكار هستند، باشد. زنان سرمايه هاي ملي بزرگ كشور 
ما هستند كه نبايد با غافل شــدن از نيروي كاري آنها جامعه را از خدمات آنها 
بي بهره ساخت. مريم مصطفوی مندی، مدير عامل تعاونی روستايی  زنان شفق 
استان خراســان رضوی نيز در رابطه با مزيت های كارآفرينی زنان روستايی به 
»كسب وكار« می گويد: دو عامل در پيشرفت كارآفرينی زنان روستايی مهم است؛ 
اولين عامل اين است كه تجربه نشان داده  روستاهايی كه در فاصله بيشتری از 

شهرها قرار دارند و فعاليت های كارآفرينی در ميان اين روستاها توسط مردان و يا 
زنان همين روستاها شكل می گيرد، نسبت به روستاهايی كه اين ويژگی را ندارند، 

از موفقيت بيشتری برخوردارند. دومين عامل وجود روابط فاميلی و خويشاوندی 
در ميان مردم روستا و يا زنان روستايی است كه مشاركت های آنها در فعاليت های 

اجتماعی به خصوص در كار به دليل دادوستدهای روانی و احساسی ای كه دارند، 
سرعت و پيشرفت كاری آنها را نسبت به شهر افزون تر كرده است.

»كسب وكار« بررسي می كند

مزیت های کارآفرینی  در روستاها
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آگهی اختصاصی موضوع ماده 3 و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع مــاده ۳ و ماده ۱۳ آئین نامــه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتــی ۱40260۳۱00060۱۳770 – ۱402/۱۱/0۳ 
هیات اول موضوع قانــون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان نور 
تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای خانم خدایار سالار نسبت 
به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی )کاربری مسکونی( به 
مساحت ۵40٫۳۹ متر مربع به پلاک ۱07 فرعی ۱4 اصلی واقع در 
قریه کالج بخش 6 الحاقی ییلاقـــی حــوزه ثبت نور محرز گردیده 
است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
رروزنامه سراسری و محلی آگهی میگردد در صورتی که اشخاص 
ذی نفع به آراء اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و 
رسید اخذ نمایند.  معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی 
تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت  مذکور و عــدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. شناسه آگهی ۱67۳6۳8
تاریخ انتشار اول: ۱402/۱2/07 
تاریخ انتشار دوم: ۱402/۱2/2۱ 

علی سعادتی 
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان نور 

آگهی مفقودی نوراباد
اینجانب گل آفتاب مرادیانی مرادآبادی مالک خودرو پژو 405GLX-XU7 مدل ۱۳۹۹به 
شماره شهربانی 4۱ایران2۹8  ص47وشماره بدنه NAAM01CEXLK537264 شماره 
موتور 124K1443448 بعلت فقدان اسناد فروش ) سندکمپانی (تقاضای رونوشت المثنی 
اسناد مذکور را نموده است.لذا چنانچه هرکس ادعایی در مورد خودروی مذکور داردظرف مدت  
ده روز به دفتر حقوقی سازمان فروش شرکت ایران خودرو واقع در پیکان شهر ساختمان سمند 

مراجعه نماید.بدیهی است پس از انقضای مهلت مزبور طبق ظوابط مقرر اقدام خواهد شد. 

آگهی مفقودی نوراباد
اینجانب بهرام حســین محمودیان زمانی مالک خودرو پژو پارس مدل ۱۳82به شماره 
شهربانی 4۱ایران7۱8 ص72وشماره بدنه 82804862شماره موتور22828204۹۱7بعلت 
فقدان اسناد فروش ) سندکمپانی (تقاضای رونوشت المثنی اسناد مذکور را نموده است.لذا 
چنانچه هرکس ادعایی در مورد خودروی مذکور داردظرف مدت  ده روز به دفتر حقوقی 
سازمان فروش شرکت ایران خودرو واقع در پیکان شهر ساختمان سمند مراجعه نماید.بدیهی 

است پس از انقضای مهلت مزبور طبق ظوابط مقرر اقدام خواهد شد. 

مفقودی نورآباد
برگ سبز تیبا  تیپ 2۳۱مدل۱۳۹0   بنام جعفرذوالفقاری

شماره شهربانی   4۱ایران    424ص۱۱ شــماره موتور802۱۹47 
شماره شاسی S5810090019331 مفقود گردید و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.

آگهی مفقودی
برگ ســبز خودروی ســواری رنو پارس تندر مدل ۱۳۹4 به رنگ 
ســفید – روغنی به شــماره موتور K4MA690-R106467 به 
شماره شاســی NAPLSRALDF1239441 به شماره پلاک 
۵72 س64 ایران 62 به نام مالک مهســا افشین مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد. )مازندران(

آگهی مفقودی
برگ سبز و سندکمپانی  خودروی سواری رنو L۹0 لوگان مدل ۱۳۹0 
به رنگ سفید به شماره موتور K4MA690W055213 به شماره 
شاسی NAPLSRALD01098053 به شماره پلاک ۹8۱ ج77  
ایران 62 به نام مالک سید رجب موسوی تاکامی مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد. )مازندران(

آگهی دعوت به افراز پلاک 1۲۰ فرعی از 3۰ اصلی 
بخش 11 ثبت محمودآباد 

نظر به اینکه آقای حشمت اله توکل و ژیلا زاهدی از مالکین مشاعی پلاک ۱20 فرعی 
از ۳0 اصلی بخش ۱۱ ثبت محمودآباد واقع در متوریج برابر درخواست وارده تقاضای 
افراز حصه و سهمی مالکیتی خویش را از کل ششدانگ پلاک مذکور از این اداره نموده 
و از اعلام آدرس و محل سکونت دیگر مالکین مشاعی پلاک فوق اظهار بی اطلاعی و 
عجز نموده است ، لذا به استناد ماده ۱8 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی لازم الاجرا 
ء به دیگر مالکین مشاعی ۱- احمد علی سیروس 2- سیده الهام حسینی ۳- فضل اله 
فرج پور 4- وزارت راه و ترابری ۵-حمید فرج پور 6- موسی آکو 7- فرشید معتکفی8- 
حمید سعیدی ۹- نادر سیفی ۱0- عباس کاظمی اخطار و ابلاغ میگردد جهت انجام 
عملیات افرازی که ساعت ۱0 روز یکشنبه تاریخ ۱402/۱2/20  توسط نماینده و نقشه 
بردار این اداره صورت می گیرد در محل وقوع ملک حضور بهم رسانید . بدیهی است 

عدم حضور مانع از اجرای عملیات افرازی نخواهد بود . شناسه آگهی ۱67۳۹۹۳
مهدی آزاد 
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک محمود آباد 
از طرف علی اصغر ملانیاجلودار

آگهی دعوت به افراز 
نظر به اینکه آقای محمد غنی زاده از مالکین مشاعی پلاک ۱78 فرعی از ۱۱8- اصلی 
بخش 2 ثبت محمودآباد واقع در اراضی ساحلی ســرخرود برابر درخواست وارده 
تقاضای افراز حصه و سهمی مالکیتی ملک خویش را از کل ششدانگ پلاک مذکور از 
این اداره نموده و از اعلام آدرس و محل سکونت دیگر مالک مشاعی پلاک فوق اظهار 
بی اطلاعی و عجز نموده است، لذا به ۱- ندا فرجیان 2- محمد مهدی قنبری ۳- 
علیرضا عبدالهی مهر 4- حسن حاجی حسینی ۵-محمد صادق جدیدی 6- سهیل 
سیفی 7- موسی آچک 8- انور انورپور ۹-حمید شاکری کناری  ۱0- مجید نصیری 
۱۱- سهیلا ماهیگیر ۱2 - امید جاوید زاده ۱۳- رکسانا کلانتری ۱4- فاطمه حاجی 
پوررکنی ۱۵ - یاسر گلی اخطار و ابلاغ می گردد جهت انجام عملیات افرازی که 
ساعت ۱۳ روز یکشنبه مورخه ۱402/۱2/20 توسط نماینده و نقشه بردار این اداره 
صورت می گیرد در محل وقوع ملک حضور بهم رسانید. بدیهی است عدم حضور مانع 

از اجرای عملیات افرازی نخواهد بود.شناسه آگهی  ۱67۳۹۹7
مهدی آزاد 
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک محمودآباد 
از طرف علی اصغر ملانیاجلودار

کشاورزي

معاون باغباني وزارت جهاد کشاورزي گفت: با مشارکت باغداران و استفاده 
از ارقام مقاوم، باغ هاي لیموترش امحا شده این استان را دوباره احیا خواهیم 

کرد. محمدعلي طهماســبي پس از بازدید از باغ هاي لیموترش شــرق 
هرمزگان و همچنین باغ هاي نارنگي مبتلا به عارضه زوال مرکبات، اظهار 
کرد: تحقیقات صورت گرفته از سوي سازمان هاي تحقیقاتي نشان مي دهد 
که تنها راه مبارزه با آفت جاروک لیموترش، استفاده از گونه هاي جایگزین 
مقاوم به این آفت است. وي اضافه کرد: در نخستین گام براي احیای باغ هاي 
لیموترش ۳0 هزار اصله نهال اصلاح شده و مقاوم لیموترش به نام پرشین 
لایم به این اســتان اختصاص یافته که ۱0هزار اصله آن به زودي تحویل 
باغداران مي شــود. به گزارش ایرنا، معاون باغباني وزارت جهاد کشاورزي 
ابراز امیدواري کرد که با گسترش نهالستان ها در آینده بتوانیم پاسخگوي 
نیاز باغداران خسارت دیده کشور باشیم ودر هرمزگان براي کشت جایگزین 

باغ هاي لیموترش امحا شده از رقم پرشین لایم استفاده کنیم. طهماسبي 
تصریح کرد: رقم پرشــین لایم یکي از ارقام مقــاوم لیموترش به بیماري 
جاروک در جهان اســت که به دلیل ارزش اقتصادي بالا و بازارپســندي، 
 مي تواند جایگزین مناسبي براي باغ هاي لیموترش در استان هرمزگان باشد. 
بیماري ویروسي جاروک که ناقل آن حشره اي به نام زنجرک است، با تغذیه از 
شیره درخت موجب کاهش کمیت و کیفیت میوه و درنهایت مرگ تدریجي 
درختان آلوده لیموترش در ۳ تا ۵ سال مي شود. براساس آمارهاي سازمان 
جهاد کشاورزي هرمزگان سطح باغ هاي لیموترش این استان به دلیل ابتلا به 
بیماري جاروک از 20 هزار هکتار در دهه 70  هجري خورشیدي هم اکنون 

به کمتر از 7 هزار هکتار کاهش یافته است. 

باغهايليموترشهرمزگاناحياميشوند

رئیس کانــون انجمن هاي 
صنایع غذایي ایران با بیان 
اینکه با اجراي برجام حتما 
برند هاي اروپایي به بازار مواد 
غذایي ایران ورود مي کنند، 
گفت: تولید مشترک محصولات لبني، رشته و پاستا و 
سرمایه گذاري مشترک براي فرآوري غلات و صادرات 
در اولویت است. محمدرضا مرتضوي در پاسخ به این 
ســوال که آیا مردم مي توانند تولیدات صنایع غذایي 
را با اجراي برجام ارزان تــر بخرند یا خیر؟ اظهار کرد: 
درصورت ســرمایه گذاري مشــترک با شرکت هاي 
بزرگ اروپایي، ظرفیت هاي خالي کارخانجات صنایع 
غذایي ایران پرمي شود، این امر مي تواند رونق، فراواني 
و درنهایت تعدیل قیمت ایجاد کند. وي با بیان اینکه 
همانکه باوجود نرخ تورم ۱۵ درصدي، شاهد افزایش 
قیمت محصولات خارجي نیستیم، یعني دارد اتفاقات 
خوبي مي افتد، افزود: امیدواریم که در اردیبهشت ماه 
سال آینده با ورود سرمایه گذاران خارجي به بازار ایران، 

شاهد اتفاقات خوبي باشیم. 

افزایش بهره وري؛ تنها راه عبور از افزایش 
قیمت مواد غذایي

رئیس هیات مدیره کانون انجمن هاي صنایع غذایي 

ایران ادامه داد: تنها راه عبور از افزایش قیمت مواد 
غذایي و تطبیق قیمت مواد غذایي با تورم، افزایش 
بهره وري است که من فکر مي کنم این اتفاق درحال 
جریان است. وي خاطرنشان کرد: با برداشته شدن 
تحریم، سوئیفت باز مي شود و ما مي توانیم مواد اولیه 
خود  را درقالب اعتبارات اسنادي مدت دار یوزانس با 
بانک هاي خارجي انجام دهیم، یعني براي پر کردن 

ظرفیت هاي خالي صنایع نیاز به پول داخلي نداریم 
و مي توانیم از اعتبارات بین المللي استفاده کنیم. 

قیمت جهاني عرضــه مواد اولیه كاهش 
یافته است

این مقام مســئول با بیان اینکه برداشــته شــدن 
تحریم ها، 20 درصــد از هزینه هاي مــا را کاهش 

مي دهد، تصریح کرد: این باعث مي شود که جریان 
سفارش گذاري مواد اولیه شــکل طبیعي به خود 
گیرد. به گزارش تســنیم، مرتضوي یادآور شد: من 
فکر مي کنم که سوئیفت بانکي از آذرماه سال جاري 
باز مي شــود. مرتضوي با بیان اینکه قیمت جهاني 
عرضه مواد اولیه کاهش یافته است، گفت: دلیل آن، 
بازگشت بخشي از مواد اولیه غذایي که براي سوخت 
استفاده مي شد، به چرخه تولید مواد غذایي است. 
درصورتي که شرایط عادي شود ما نیز از این تاثیرات، 

متاثر مي شویم. 

خرید گندم از قزاقســتان، روســیه و 
اوكراین 

وي با بیــان اینکه، حتما برند هاي خارجي بــه بازار مواد 
غذایي ایران ورود مي کنند، افزود: محصولات لبني، رشته 
و پاستا، سرمایه گذاري مشترک در زمینه واردات غلات 
و صادرات محصولات تمام شده به ســایر کشور ها و... از 
 موارد اســت که با اجراي برجام در بخش صنایع غذایي

 شــاهد خواهیم بود. مرتضــوي در پایــان گفت: یکي 
از مــواردي کــه دراین زمینــه حتما رونــق مي گیرد، 
خریــد گنــدم از قزاقســتان، روســیه و اوکرایــن و 
 صــادرات محصــول آمــاده بــه کشــورهاي دیگــر

 از جمله عراق است. 

رئيس كانون انجمن هاي صنايع غذايي خبر داد

برندهاي اروپايی مواد غذايی در بازار ايران

هجوم بيماري لكه ســفيد به 
مزارع ميگو

مدیرعامــل اتحادیه تکثیر، پــرورش و صادرات 
آبزیان کشــور از کاهش ۵0 درصدي تولید میگو 
در ســال جاري به دلیل شیوع بیماري لکه سفید 
در مزارع پرورش این آبزي خبــر داد. به گزارش 
مهر، ارسلان قاسمي با اشاره به شیوع بیماري لکه 
سفید در مزارع پرورش میگوي استان بوشهر اظهار 
داشت: پیش بیني ما این است که این بیماري بیش 
از 60 درصد تولید میگو در این استان را از بین برده 
است. وي با بیان اینکه تولید میگو در سال جاري 
نسبت به سال گذشــته حدود ۵0 درصد کاهش 
دارد، افزود: در سال جاري تولید میگوي پرورشي 
در کشور بیش از ۱0 هزار تن نخواهد بود. به گفته 
مدیرعامل اتحادیه تکثیر، پرورش و صادرات آبزیان 
کشور، امسال علاوه بر بوشهر، خوزستان و چابهار 
نیز درگیر این بیماري بوده اند اما شدت آلودگي در 

بوشهر بیش از سایر نقاط بوده است. 

توليد 7 ميليون تن سيب زميني و پياز
سرپرست دفتر امور سبزي، گیاهان زینتي و 
دارویي وزارت کشاورزي از تولید 7/۱ میلیون 
تن سیب زمیني و پیاز در سال جاري خبر داد 
و گفت: 200 هزار هکتار از اراضي ســبزي و 
صیفي کشور امسال به آبیاري میکرو تجهیز 

شده اند.
 حســن خدنگي اظهار کرد: سبزي و صیفي 
جزو محصولاتي هســتند که آنها را مي توان 
در زمســتان هم تولید کرد، در حالي که این 
امکان در بســیاري کشــورها وجود ندارد و 
با توجه بــه مزیت نســبي کــه در مناطق 
مختلف کشور وجود دارد مي توان به ارتقاي 
 کمــي و کیفي تولیــدات ســبزي و صیفي 

توجه ویژه اي داشت.
 به گزارش ایســنا ، وي با بیــان اینکه هیچ 
محدودیتــي بــراي تولید ســیب زمیني و 
پیاز وجود نــدارد، پیش بیني کرد امســال 
حــدود ۵ میلیون تن ســیب زمیني و حدود 
2 میلیون و ۱00 هــزار تن پیاز در کشــور 
 تولید شــود که تقریبا با تولید سال گذشته

 برابري مي کند.

خبر

100 هزار هكتار بادام كاري 
در كشور

معاون سازمان جنگل ها و مراتع کشور به همراه 
مدیرکل منابع طبیعــي کهگیلویه و بویراحمد 
و رئیس منابع طبیعي شهرســتان کهگیلویه از 

طرح هاي بادام کاري دهدشت بازدید کردند. 
به گزارش ایسنا، البرز غیبي در حاشیه این بازدید 
در جمع خبرنگاران سیاست کلي طرح هاي بادام 
کشــور را کاري مشــارکتي عنوان کرد و افزود: 
طرح هاي بادام کاري مشارکتي توسط مردم باعث 
پایداري جنگل ها خواهد شــد. وي با بیان اینکه 
کشور ایران یکي از قوي ترین کشورهاي دنیا در 
زمینه کشت گیاهان دارویي است، گفت: تعداد 
8 هزار و 42۵ گونه کشــت در کشور داریم که از 
این تعدا 2 هزار ۳00 گونه گیاهان دارویي هستند. 
معاونت رئیس مرکز جنگل هاي خارج از شمال 
کشور اظهار کرد: طي برنامه اي که با وزارت جهاد 
کشاورزي ترسیم کرده ایم سالانه ۱00 هزار هکتار 
در هر سال زراعت مردمي و ۵0هزار کشت گیاهان 

در عرصه طبیعي کشور ایجاد مي شود. 

ورود گندم قاچاق امكان پذير نيست
رئیس کمیسیون کشاورزي وصنایع غذایي اتاق ایران 
گفت: عملا ورود گندم به صورت قاچاق به کشــور 
امکانپذیر نیست. رئیس کمیسیون کشاورزي و صنایع 
غذایي اتاق ایران درباره شایعه واردات گندم آلوده به 
کشور بیان داشت: طبق مصوبه سازمان اصلاح نباتات 
ورود گندم از هندوستان و مکزیک به کشور ممنوع 
است و این به دلیل نوع آفتي است که در گندم این 
کشورها وجود دارد و شایعه ایجاد شده مبني بر ورود 
گندم آلوده از کشور هندوستان به اسم کشوري دیگر 

توسط بخش خصوصي صحت ندارد. 

خبر

تا به حال فکر کرده اید الیاف طبیعي لباس هایي که مي پوشــیم از پنبه 
داخلي تامین مي شود یا خارجي؟ کیفیت پوشاک در هر کشوري جدا از 
مولفه هایي مانند تجهیزات صنعت نساجي و رنگرزي، به نوع پنبه و الیافي 
بستگي دارد که در صنایع نساجي از آن استفاده مي شود. شاید بسیاري از 
مصرف کنندگان پوشاک ندانند پنبه ایران با وجود کیفیت بي نظیرش روي 
دست پنبه کاران ایراني مانده و کشور ترکیه که تا ۳0 سال پیش بزرگ ترین 
وارد کننده پنبه از ایران بود، امروز به قطب پوشاک و یکي از صادر کنندگان 
اصلي پنبه در جهان تبدیل شده است. وضعیت پنبه ایراني به جایي رسیده 
که با وجود افزایش نیاز به واردات، پنبه تولید داخل خریدار ندارد و روي 

دست کشاورز مي ماند. 
شاید خیلي براي ما مهم نباشد اگر بشنویم 
که ایران امسال حدود ۹0 هزار تن پنبه وارد 
مي کند. اما قضیه وقتي جالب مي شود که پاي 
حرف تولیدکنندگان پنبه ایراني بنشینیم. بنا 
بر آمارهاي گمرک، میزان واردات پنبه در سال 
۹۳، ۱/4 هزار تن به ارزش ۳/۱ میلیون دلار 
بوده که از لحاظ وزني و ارزشي حدود 4 برابر 
افزایش یافته است. مظهري از تولید کنندگان 
و وارد کنندگان بزرگ پنبــه در ایران درباره 
وضعیت فعلي پنبه ایران به »کســب وکار« 
گفت: آنچه امروز بر سر کشــت پنبه ایراني 
آمده اســت واقعا یک تراژدي اســت. حدود 
سي سال پیش، صادرات پنبه ما به ۳۵0 هزار 
تن در سال مي رسید. اما امسال پیش بیني 
مي شود برداشت کل کشــور حدود 4۵هزار 
تن باشد. یعني ما براي مصرف داخلي نیز ۹0 

هزار تن کسري پنبه داریم. این شیب عجیبي که کشور ما در کاهش سطح 
زیرکشت پنبه تجربه کرده است در هیچ جاي دنیا سابقه ندارد. مظهري 
با اشاره به اینکه در چند سال اخیر80 درصد زمین هاي پنبه کاري، دچار 
کشت جایگزین شده اند، گفت: ما بعد از نفت بزرگ ترین صادر کننده پنبه 

بوده ایم. به طوري که آن را طلاي سفید مي نامیدند. 
مظهري در ادامه بیان کرد: امروزه درکشور ما با وجود اینکه صنایع نساجي 
وضعیت مطلوبي ندارند، بخش قابل توجهی از کارگران ایران در بخش نساجي 
مشغول کارند. این آمار نشان دهنده اهمیت بالاي استراتژیکي این محصول 
است و اینکه اگر به آن توجه شود تا چه حد مي تواند در کار آفریني و تولید 
اقتصادي کشور موثر باشد. او درباره علت کاهش تولید پنبه در ایران گفت: در 
کشور ما به دلیل اینکه مراحل مختلف کشت، داشت و برداشت با ماشین آلات 
مکانیزه انجام نمي شود، تولید پنبه بسیار مشکل و پرهزینه است. ضمن اینکه 
مرغوبیت پنبه نیز کاهش پیدا مي کند زیرا برداشت پنبه به صورت دستي یا با 
برخي ماشین هاي قدیمي موجب مي شود که پنبه ها با مواد زاید همراه شوند 
یا به اصطلاح آشغال زیادي داشته باشند و همین باعث بي کیفیتي محصول 
داخلي مي شود. وي درباره علت دیگر کاهش کشت پنبه گفت: متاسفانه در 
سي ساله اخیر چاه هاي زیادي به صورت بي رویه وبدون برنامه ریزي، حفر 
شد که باعث کم شدن منابع آبي مورد نیاز براي کاشت پنبه در مناطقي از 
کشور شد. وي در ادامه گفت: در گذشته براي این محصول مهم و اقتصادي 
برنامه ریزي هاي زیادي مي شد. اما امروزه اصلا روي کشت پنبه کارشناسي 

نمي شود و کسي به آن اهمیتي نمي دهد و تمام توجه دولت روي نفت و توسعه 
آن متمرکز شده است و در کشاورزي هم توجه روي محصولاتي مثل گندم 
و پسته است.  حسین قاسمي، عضو اتحادیه تعاوني روستایي گرمسار درباره 
تولید پنبه در این استان گفت: در بررسي هایي که چند سال پیش صورت 
گرفت مشخص شد که کیفیت پنبه گرمسار با پنبه مصر که در دنیا شناخته 
شده است، یکي است و از نظر طول الیاف که مهم ترین مولفه در تعیین کیفیت 

پنبه است، جزو بهترین هاست. اما به دلیل نبود کارخانه هاي مدرن تصفیه، 
پنبه ها با کیفیت پاییني تصفیه مي شوند در نتیجه کارخانه ها نیز مایل به 
خرید این محصولات نیستند وتر جیح مي دهند از پنبه هاي وارداتي که عمدتا 
از کشورها ي تاجیکستان و ازبکستان وارد می شوند، استفاده کنند. به همین 
دلیل کشاورزان داخلي همواره متضرر هستند و محصولاتشان حتي پس از 

شش ماه، در کارخانه هاي تصفیه مي ماند و به فروش نمي رسد. 

»كسب و كار« از واردات بی رويه پنبه گزارش می دهد

طلاي سفيد روي دست کشاورزان ماند
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استان ها

مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام خبر داد: 
چرداول یکی از مناطق سبز ایلام 
از لحاظ توسعه گازرسانی است

ایلام- مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام با اشاره به 
اینکه چرداول یکی از مناطق سبز استان از لحاظ 
توسعه گازرسانی اســت، گفت: هم اکنون ۱۰۰ 
درصد جمعیت شهری و روستایی چرداول از نعمت 
گاز طبیعی برخوردار هســتند. به گزارش روابط 
عمومی شرکت گاز استان ایلام؛ محمود کشاورز 
در مراســم تکریم و معارفه روسای قدیم و جدید 
شرکت گاز شهرستان چرداول افزود: شهرستان 
چرداول دارای ۴ شــهر و ۷۹ روستا می باشد که 
تمامی آنها از نعمت گاز طبیعی برخوردار هستند.

وی با بیان اینکه همکاران بایــد در زمینه حفظ، 
نگهداری، توسعه تاسیسات، پایداری شبکه های 
گاز و منابع انسانی به منظور ارائه خدمات مطلوب 
به مردم شــریف این منطقه برنامه ریزی دقیقی 
داشته باشند، اظهار داشت: انتظار می رود در جهت 
ترویج فرهنگ استفاده صحیح و ایمن از گاز طبیعی 
در راســتای رعایت الگوی مصرف توجه ویژه ای 
در این شهرســتان صورت پذیرد. کشاورز با اشاره 
به اینکه شرکت گاز همواره خدمات گازرسانی را 
به روستائیان مدنظر قرار داده و تلاشگران عرصه 
صنعت گاز با زحمات شبانه روزی خود مسیر توسعه 
را فراهم کرده اند، تصریح کــرد: توجه به جامعه 
روستایی و خدمت رسانی به آنها باعث توسعه همه 
جانبه می شود که در این زمینه شرکت گاز استان 
قدم های قابل قبولی برداشــته کــه برای جامعه 
هدف قابل لمس است. همچنین فرماندار چرداول 
از گازرســانی به مناطق شــهری و روستایی این 
شهرستان قدردانی کرد و گفت: در دولت سیزدهم 
توجه ویژه ای به مناطق محروم و کمتر توسعه یافته 
روستایی این شهرستان شده که خوشبختانه هم 
اکنون تمامی مناطق شهری و روستایی این منطقه 

از نعمت گاز طبیعی برخوردار هستند.
علی محمدی با اشاره به اینکه با گازرسانی به مناطق 
کمتر توسعه یافته، رضایت عمومی مردم فراهم شده 
است، افزود: شرکت گاز استان در ایام اربعین با برپایی 
موکب و پذیرایی از زائران اربعین خوب درخشــید و 
انتظار می رود که این خدمات استمرار داشته باشد. 
وی با بیان اینکه تغییر و تحول باعث پویایی، تزریق 
انرژی جدید و برنامه های نو برای رسیدن به اهداف 
سازمانی می شود، اظهار داشت: رئیس جدید ناحیه 
گاز چرداول از فرزندان بومی و با تجربه این شهرستان 
است که در ارتباط گیری خوب و درخور شأن مردم 

عزیز شهرستان میتواند خوب ایفای نقش کند.

شهرداری باغستان پیشرو در شهر الکترونیک؛
راه اندازی "سامانه جامع آرامستانی 

پردیس" در شهر باغستان
باغســتان-زهرا قره باغی-بشــارت نــو: مهندس 
شمسایی از راه اندازی "سامانه ی جامعی در مدیریت 
آرامستان با نام پردیس" با قابلیت های مختلف در 
شهرباغستان خبر داد. شــهردار باغستان با اعلام 
خبر مطروحه اظهار کرد: شــفافیت، ارائه خدمات 
الکترونیک، ارتبــاط موثر با شــهروندان گرامی، 
هوشمندسازی و سامانه جامع اطلاعات شهری از 
موضوعات مهمی است که مجموعه مدیریت شهری 
از نخستین روز کاری خود با جدیت برای تحقق آنها 
تلاش نموده و اقدامات لازم را در دستور کار قرار داده 
است. مهندس محمدرضا شمسایی در ادامه افزود: 
لذا در راستای نیل به اهداف شهرداری الکترونیک 
و رفاه حال شهروندان و همچنین مدیریت متمرکز 
اطلاعات، شهرداری باغســتان اقدام به راه اندازی 
مرکز جامع آرامستانهای شهرداری نمود. عالیترین 
مقام اجرایی شهرداری در تشریح این سامانه بیان 
داشت: این سامانه تحت بستر وب، نرم افزار هوشمند 
مدیریتی است که کلیه امور مربوط به متوفیان از زمان 
حمل جسد، مدیریت مراسمات و امور پس از دفن را 
به عهده دارد و تنوع خدمات را شامل میگردد. وی در 
خاتمه تصریح کرد: به دنبال این رویکرد، شهروندان 
گرامی با مراجعه به آرامستان )بهشت فاطمه( واقع 
در نصیرآباد میتوانند با ســهولت از کلیه امکانات 
https:// و خدمات وب ســایت پردیس به آدرس

epardis.ir/ بصورت یکپارچه و متمرکز بهره مند 
شوند. شایان ذکر اســت جهت اطلاع همشهریان 
گرامــی، از قابلیت های خدمــات الکترونیک این 
سامانه ارائه سرویس های پذیرایی جهت مراسمات، 
شستشوی قبور، نذورات مردمی، نصب سنگ قبر، 
جستجوی متوفی در صفحه پورتال سازمان، پیش 
خرید آنلاین قبور، همچنین اتوماسیون فرآیندهای 
مرتبط با متوفــی از زمان اعلام فوت تا ۳۳ ســال 
خدمات پس از دفن، خدمات الکترونیک آرامستانی 
به صورت حضوری و غیرحضوری، برقراری اتصالات 
بین آرامستان های کشــور و سازمان های مرتبط و 
همچنین تحولی بزرگ در خدمات بین سازمانی با 

هدف کاهش اتلاف وقت شهروندان انجام میگردد.

اخبار

عالیــه رضوانــی- رئیس 
اســلامی  شــورای 
ب  صحا ا لشــهر کما شهر
رســانه را بازوی توانمند 
مدیریت شــهری در بیان 
عملکرد آنها عنوان کــرد و گفت: چنانچه اصحاب 
رسانه در کنار مدیریت شهری نباشند عملکرد آنها 
به خوبی برای شهروندان تببین نمی شود و مطالبه 
گری آنها در خصوص مسائل مختلف باغث می شود 

مدیران پاسخگوی عملکرد خود باشند.
رمضان شهبازی در نشست خبری با خبرنگاران که 
به منظور تشــریخ عملکرد مدیریت شهری برگزار 
شد؛ از خرید ماشین آلات جدید عمرانی و خدماتی 
به ارزش ۵۰۰ میلیارد ریال خبر داد و افزود :ساخت 
سکوی مکانیزه زباله و پارک سه هکتاری نیمه تمام 
دوره چهارم شورا ازمهمترین اقدامات سال جاری 

برشمرد.
وی عدم اســتقرار نمایندگــی ادارات در شــهر 
پرجمعیت کمالشهر را از مهمترین مشکلات عنوان 
کرد و گفت: بسیاری از وظایف دستگاه های اجرایی 

بر مدیریت شهری کمالشهر تحمیل شده است. 
شهبازی با بیان اینکه بهشت سکینه و قطب صنعتی 
بهارستان درآمدی برای این شهر ندارند اما ترافیکی 
که به موجب استقرار آنها ایجاد می شود، سرسام آور 
و کلافه کننده است ،ادامه داد: قرار شد در زیرگذر 
بهشت سکینه پل روگذر و ایستگاه مترو احداث شود 
که مقدمات آن نیز در حال انجام است اما با توجه 
به مشکلات مذکور، ارزش افزوده واقعی آنچنان که 
باید به این شهر اختصاص نمی یابد بنابراین انتظار ما 
نگاه ویژه مسئولین به کمالشهر است تا حق مردم ادا 
شود. شهبازی همچنین از اصحاب رسانه درخواست 
کرد تمام توان خود را برای تشویق مردم به حضور 

در انتخابات پیش رو به کارگیرند.
امام جمعه کمالشهر نیز ضمن تبریک اعیاد شعبانیه 
وتاکید براهمیت شغل خبرنگاری گفت:خبرنگاران 

و صاحبان رسانه علمداران جهاد تبیین هستند .
حجت الاســلام نورپوربا بیان اینکه رســالت  شما 
خبرنگاران این است که خدمات نظام اسلامی را به 
خوبی منعکس و تبیین کنید افزود:خبرنگاران عزیز 
زبان گویای مردم هستند و به صورت منطقی مسائل 
و مشکلات شهر و مردم شریف را منعکس می کنند 
لذا  در این برهه حساس نیاز است تا اصحاب رسانه 
با تزغیب افکار عمومی برای شــرکت در انتخابات 

زمینه ایجاد حماسه ای دیگر را فراهم کنند. شهردار 
کمالشهر نیز با تبریک میلاد حضرت علی اکبر)ع( 
و روز جوان در سخنانی گفت: موضوع مطالبه گری 
و پاسخگویی به افکار عمومی با حضور خبرنگاران 
رنگ و بوی خاصی به خود می گیرد و هر مســئول 
باید در جایگاه خود پاســخگوی عملکرد خودش 
باشد. محمد اسدی با بیان اینکه قطعاً پاسخگویی به 
مطالبات خبرنگاران که همان مطالبات مردمی است 
می تواند مدیریت شــهری را در ارائه خدمات بهتر 
یاری کند،افزود:هرچند در مباحثی مانند مباحث 
بودجه ای و یا مدیریت شهری نواقص و مشکلاتی 
وجود دارد اما اقدامات بسیار خوبی در حوزه شهر 

کمالشهر انجام شده است.
وی ادامه داد:مدیریت شــهری کمالشــهر فراز و 
فرودهای زیادی در طول این ســال ها داشته اما با 
ثبات مدیریتی که به وجود آمده امیدواریم بتوانیم 
در کنار اعضای شــورای شهر منشأ خدمات خوبی 
برای شــهروندان باشــیم چرا که ثبات مدیریت 
شهری قطعاً امنیت و آرامش خاطر را برای مجموعه 
خدمات رسانی به همراه خواهد داشت و نفع آن به 

شهروندان برمی گردد.
شهردار کمالشهر سپس به موشوع املاک قولنامه 
ای اشاره کرد و گفت:بخش عمده املاک این شهر 
فاقد سند ثبتی است  اما با پیگیری استاندار البرز و 
همراهی دستگاه قضایی مشکل سند ثبتی املاک 

اوقافی در کمالشهر برطرف شد.
اســدی با اشــاره به اینکه بخش دیگری از املاک 

که سال ۹۹ و قبل از آن مجوز ساخت از شهرداری 
دریافت کرده اند زمینه صدور سند ثبتی آنها فراهم 
شده است، ادامه داد: از یک ماه پیش نیز کار صدور 

سند ثبتی برای این املاک آغاز شده است.
وی ، وجود اراضی خالصه، اوقافــی و قولنامه ای را 
از مشکلات بزرگ بر ســر راه صدور اسناد ثبتی در 
کمالشــهر عنوان کرد و گفت : با پیگیری های به 
عمل آمده بخشــی از این مشکلات مرتفع شده اما 

بخش دیگر به قوت خود باقی است.
شهردار کمالشهر وجود ۲۴۴ هکتار بافت فرسوده 
شهری را از دیگر مشــکلات برشمرد و خاطرنشان 
کرد: طبق هماهنگی با شورای شهر هیچ عوارضی 
بابت ساخت وساز در این بافت ها دریافت نخواهد 
شد. اســدی عدم اســتقرار نمایندگی ادارات در 
شهر پرجمعیت کمالشهر را از مهمترین مشکلات 
برشمرد و افزود: بســیاری از وظایف دستگاه های 
اجرایی بر مدیریت شهری کمالشهر تحمیل شده 

است.
نائب رئیس شورای اسلامی کمالشــهر با اشاره به 
مشکلات خرمدشت از نظر فقر، امنیت و سرانه های 
آموزشی، ورزشــی و … گفت: این منطقه حتی از 
وجود یک بانک نیز بی بهره بود که با تلاش مدیریت 
شهری، شعبه بانک ســپه در این منطقه مستقر و 
مشکل حل شد. در دهه مبارک فجر امسال کلنگ 

احداث پارک ورودی خرمدشت بر زمین زده شد.
سعید بهرامی، افزود: منطقه پیشاهنگی با حدود ۴۰ 
هزار نفر جمعیت فاقد یک کلانتری و داروخانه بوده 

و از نظر امنیتی زیر نظر خرمدشت است و کلانتری 
مستقر در خرمدشت باید امنیت پیشاهنگی را نیز 
تأمین کند که به همت مدیریت شهری نیز داروخانه 
شبانه روزی در این محدوده فعال شد. ضمن اینکه 
سکوی زباله خرمدشت بین دو مدرسه ابتدایی قرار 
دارد که پس از تلاش های فراوان مقرر شد مسقف 

و مکانیزه شود.
عضو شورای اسلامی کمالشهر با بیان اینکه بودجه 
شهرداری  را معمولا 6۰ درصد جاری و ۴۰ درصد 
عمرانی تشــکیل می دهد گفت : امســال بودجه 
کمالشــهر چهارهزارو۲۰۰ میلیارد ریال بود که با 

تصویب متمم به 6 هزارو۱۰۰ میلیارد ریال رسید.
حســن زارع رقیع با  اشــاره به اینکه بودجه سال 
آینده کمالشــهر ۹ هزار میلیارد ریال مصوب شده 
که ۵۵ درصــد عمرانی و ۴۵ درصد جاری اســت، 
افزود: امیدواریم با اقداماتی که در زمینه عمرانی در 
شهر انجام شده بتوانیم رضایت خاطر شهروندان را 

فراهم سازیم.
عضو شورای اسلامی کمالشــهر نیز با بیان اینکه 
تراکم دانش آموزی در کمالشهر پس از بندرعسلویه 
بالاترین تراکم کشوری است، گفت یکی از مشکلات 
این شهر کمبود فضای آموزشی برای دانش آموزان 

است.
سیدموسی حســینی  با اشــاره به اینکه هرچند 
مدیریت شــهری برای شاداب ســازی فضاهای 
آموزشــی موجود هزینه پرداخت مــی کند اما به 
لحاظ فضای آموزشــی دانش آموزان با مشــکل 
هســتند،افزود : تراکم دانش آموزی در بســیاری 
از کلاس های درس کمالشــهر بالای ۵۰ نفر است 
و امیدواریــم با کمک اداره کل نوســازی و تجهیز 
مدارس و خیرین بتوانیم این مشــکل را به حداقل 
برسانیم. رییس کمیسیون عمران شورای اسلامی 
شهر کمالشهر نیز با بیان اینکه نهضت آسفالت این 
شــهر کلید خورده اســت، گفت : بخش زیادی از 
معابری طی روزهای اخیر آسفالت و بهسازی شد 
ضمن آنکه هفته آینده ۲۰ هزار مترمربع آسفالت 

در معبر این شهر پخش می شود.
مجید گلزار زیرک با بیان اینکه ۲۸۰ میلیارد اعتبار 
در روزهای اخیر صرف آســفالت معابر کمالشــهر 
شده است، افزود: طی یکسال اخیر هفت هزار متر 
جدولگذاری و۲ هزارو۲۰۰ متر مربع پیاده روسازی 

در کمالشهر انجام شده است.
وی خاطرنشــان کرد: راه اندازی خط اتوبوسرانی 
تندرو از برنامه های مدیریت شهری کمالشهر برای 

رفاه حال شهروندان است.

در نشست مدیریت شهری کماشهر با اصحاب رسانه عنوان شد؛

آغاز صدور سند ثبتی برای املاک قولنانه ای کمالشهر کرج

مدیرکل تبلیغات اسلامی ایلام؛
جشن نیمه شعبان ششم اسفندماه 

در ایلام برگزار می شود
ایلام- مدیرکل تبلیغات اسلامی استان ایلام گفت: 
جشن نیمه شعبان امسال روز یکشنبه 6 اسفندماه 
از ساعت ۸ صبح تا ۲۱ در مرکز استان به صورت 

ویژه برگزار خواهد شد.
حجت الاسلام علی رحیمی در نشست با خبرنگاران 
اســتان اظهار کرد: یکی از مهمترین اولویت های 
تبلیغات اسلامی استان ایلام استفاده از ظرفیت 
رسانه های استان برای جشن های مردمی نظیر 

جشن نیمه شعبان است.
وی افزود: تبلیغات اسلامی استان ایلام برنامه های 
گسترده ای را برای جشــن های نیمه شعبان در 
استان ایلام با تاکید بر مردمی بودن تدارک دیده 

است.
مدیرکل تبلیغات اسلامی ایلام گفت: جشن بزرگ 
خیابانی نیمه شعبان در شهر ایلام روز یکشنبه و 
علاوه بر این در سایر شهرستان های نیز این جشن 

در روز شنبه و یکشنبه برگزار می شود.
حجت الاسلام رحیمی با اشاره به جزییات جشن 
بزرگ خیابانی نیمه شعبان در شهر ایلام، بیان کرد: 
جشن نیمه شعبان امسال روز یکشنبه 6 اسفندماه 
از ســاعت هشــت صبح تا ۲۱ در مرکز استان به 

صورت ویژه برگزار خواهد شد.
وی ادامه داد: در قالب این برنامه که از مسیر میدان 
۲۲ بهمن تا میدان امام خمینی )ره( خواهد بود، ۴۰ 
غرفه مختلف فرهنگی، هنری، مذهبی، رسانه ای، 

مشاوره، ایستگاه های صلواتی و…برپا می شود.
مدیــرکل تبلیغات اســلامی اســتان ایــلام از 
برنامه ریزی برای پخت و توزیــع ۳۰ هزار پرس 
غذای گرم بین مردم در این جشن خبر داد و گفت: 
۴۰ هزار تعرفه قرعه کشی نیز بین مردم توزیع و هر 
۲ ساعت یک بار برنده در مجموع به تعداد ۲۰۰ نفر 

معرفی می شود.
وی توزیع اقلام صنایع دســتی، نهــال رایگان، 
بادکنک، عفاف و حجاب، توزیع کتب رهبر معظم 
انقلاب، بازی کودک، طب سنتی، ویزیت رایگان و 
نقاشی و بازی کودکان را از دیگر برنامه های جشن 

عید نیمه شعبان در مرکز استان عنوان کرد.
رحیمی با بیــان اینکه نظیر چنین جشــنی در 
سایر شهرستان های اســتان طی روزهای پنجم 
و 6 اسفندماه برگزار خواهد شد، افزود: گروه طنز 
هوش برتر از استان کرمانشاه در این جشن به اجرا 

خواهند پرداخت.

حیدری خبر داد
برگزاری پانزدهمین دوره جشنواره 

نخستین واژه )آب( در ایلام   

 ایلام- سرپرست روابط عمومی آبفای ایلام گفت: 
در راستای اجرای برنامه های آموزشی و فرهنگی، 
پانزدهمین دوره جشنواره نخستین واژه »آب« در 

مدرسه المهدی)عج( شهر ایلام خبر داد.
اکبر حیدری با اعلام این خبر اظهار داشــت: این 
جشنواره با هدف آموزش و ترویج فرهنگ صحیح 
مدیریت مصرف بهینه آب در بین دانش آموزان 

مقطع دبستان استان برگزار می شود.
وی افزود: امیدواریم بتوانیم شاهد اثرات مثبت این 
جشنواه در بین دانش آموزان و در ادامه تأثیر آن بر 

خانواده ها باشیم.
سرپرست روابط عمومی شرکت ابفای ایلام عنوان 
کرد: طبق برنامه ریزی ها، اختتامیه پانزدهمین 
جشنواره نخســتین واژه آب، اوایل اردیبهشت 
ماه سال آینده برگزار می شــود و سعی ما بر این 
 است که جشنواره نخســتین واژه آب را در سایر 

شهرستان های استان نیز برگزار نماییم.
محمد پیرباوه پور، معاون بهره برداری و توســعه 
فاضلاب شرکت نیز ضمن بیان نکاتی کاربردی در 
مورد صرفه جویی در مصرف آب و اشاره به وضعیت 
بحرانی منابع آب در استان از دانش آموزان خواست 
به عنوان سفیران صرفه جویی در مصرف آب ، این 

پیام را به دیگران منتقل کنن.
لازم بذکر اســت؛ در ابتدای این مراسم بروشور 
آموزشــی صرفه جویی در مصــرف بین دانش 
آموزان توزیــع و در پایان ایســتگاه نقاشــی با 
موضوع آب شامل ۸۰ اثر از دانش آموزان مدرسه 
 برگزار شــد که به ۱۰ نفر از برگزیدگان جوایزی

 اهدا گردید.

اخبار

رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران با بیان اینکه 
کاهش جمعیت یک اتفاق هولناک برای کشــور 
است به تشــکیل قرارگاه جوانی بر اساس مصوبه 
قانون جوانی جمعیت با محوریت اطلاع رسانی و 
آگاهی جامعه اشاره کرد و گفت: جایگاه مازندران 
در بحث نرخ رشد در کشور بعد از گیلان است و از 

این نظر وضعیتی بحرانی داریم.
دکتر فرهاد غلامی در آیین افتتاحیه مرکز درمان 
ناباروری شهید بهشتی نوشهر با گرامیداشت یاد 
و نام شهدای سلامت، با تاکید بر اینکه با جدیت 
مســئله کاهش موارد ســقط و اطلاع رسانی به 
زوجین نابارور را در دستور کار قرار دادیم، اظهار 
کرد: ۵۳۰ هزار زوج نابارور در ســال جاری مورد 
غربالگری قرار گرفت که ۱۱ هزار نفر شناســایی 
و ۲۰۰۰ نفر به مراکز معرفی شــدند که 6۰۰ نفر 

مراجعه و ۲۵۰ فرزند متولد شدند.
وی با اعلام این که حرکت آغاز شــده و در صدد 
هســتیم نرخ رشــد را از ۱.۱ به نرخ ۲ برسانیم، 
تصریح کرد: کاهش جمعیت یک اتفاق هولناک 

برای کشور است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران با اظهار این 
مطلب که مرکز ناباروری در بهشهر راه اندازی شده 
است، گفت: در این مراکز تلاش می شود تا اتفاقات 

موثری صورت گیرد.
غلامی تاکید کــرد: اعتبارات خوبــی برای این 
مجموعه صورت گرفت و حدود ۳۰ میلیارد تومان 

برای ساخت و تجهیز آن هزینه شده است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران تاکید کرد: 
در تلاش هستیم تا به نتایج مطلوبی در این حوزه 
برسیم و این مجموعه که اکنون در سطح دو فعال 

است به سطح ۳ برسد.
نماینده مردم نوشهر و چالوس در مجلس شوراي 
اســلامي نیز با اعــلام اینکه هر روز شــاهد ارائه 
خدمات در حوزه سلامت هســتیم افزود: ما پس 
از گیلان ســالمندترین استان کشــور هستیم و 
باید در حــوزه جواني جمعیــت اقدامات موثري 

صورت گیرد.
محمدعلي محسني بندپی با اشــاره به اینکه در 
غرب استان نزدیک به ۴ هزار زوج نابارور داریم که 
این مجموعه به ما کمک خواهد کرد ادامه داد: باید 

این مجموعه به سطح سه ارتقا یابد.
وي بیان کــرد: هزینه زوج هاي ناباروري بســیار 
سنگین اســت و بیمه ها نیز در برخي موارد شانه 

خالي مي کنند.
محســني عنوان کرد: در چالوس نیز کف پوش 
بخش آنژیوگرافي به اتمام رسید و مجمع خیرین 
بسیار در این مجموعه یاري رساندند و تا ۲۰ روز 

دیگر به بهره برداري خواهد رسید.
نماینده مردم نوشــهر و چالوس با اشاره به اینکه 
مجوز آنژیوگرافي بیمارستان تنکابن نیز اخذ شد 
اذعان کرد: حدود ۵۵ درصد بیماران غرب استان 
در بخش قلب به سایر نقاط استان و کشور مراجعه 
مي کنند و با راه اندازي این دو مرکز بســیاري از 
مشکلات بیماران قلب و همراهان مرتفع خواهد 
شد.وي گفت: گام گسترده اي در حوزه بهداشت 
و درمان برداشته اســت و امید مي رود هیچ بیمار 

مازندراني جهت درمان از استان خارج نشود.
وضعیت مازندران در جوانی جمعیت بحرانی است

اســتاندار مازندران با بیان اینکه وضعیت استان 
از منظــر جوانی جمعیــت در شــرایط بحرانی 
است، گفت: برای ســاماندهی وضعیت جمعیت 

برنامه ریزی در حال انجام است.
سید محمود حسینی پور نیز در این مراسم  با بیان 
اینکه اســتان مازندران یکی از استان هایی است 
که از منظــر جوانی جمعیت در شــرایط بحرانی 
قــرار دارد، اظهار کرد: برای اینکــه در همه ابعاد 
بتوان وضعیت جمعیت استان را ساماندهی کرد 

برنامه ریزی در حال انجام است.
وی نابــاروری را یکی از موضوعات مهم اســتان 
برشــمرد و گفت: غرب مازندران تاکنون از نظر 

خدمات پزشکی ناباروری دچار مشکل بود.

وی به فعالیت تنها یک مرکز درمان ناباروری در 
مرکز استان اشاره کرد و افزود: فعالیت این مرکز در 
شهرستان نوشهر به همت دانشگاه علوم پزشکی 
و حمایت محســنی نماینده مجلــس در دولت 

سیزدهم آغاز شد.
اســتاندار مازندران بابیان اینکه بــرای این مرکز 
از سفر ریاســت جمهور حدود ۳۰ میلیارد تومان 
 هزینه شــد، یادآور شــد: این مرکز قرار است به 
زوج هایی کــه ناباروری هســتند در حوزه غرب 

مازندران را خدمات رسانی کند.

استان ها
News kasbokar@gmail.com

رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران:

کاهش جمعیت یک اتفاق هولناک برای کشور است

سرپرست جهاد کشاورزی مازندران گفت: ابطال مجوز 
طرح های سرمایه گذاری راکد کشــاورزی و اجازه به 
سرمایه گذاری های جدید که در نوبت استان قرار دارند 

در حال بررسی و عملیاتی می شود.
بابک مومنــی در گردهمایی سراســری معاونان امور 
دام جهاد کشاورزی سراسر کشور که در بابلسر برگزار 
شــد، افزود: با توجه به محدودیت های واگذاری زمین 
برای فعالیت های کشــاورزی، با ابطال مجوزهای راکد 

و واگذاری به سرمایه گذران جدید که درنوبت فعالیت 
هستند، جان تازه ای به تولیدات کشاورزی استان می 
بخشد. وی با بیان این که مازندران جان بخش کشاورزی 
کشور و تامین کننده امنیت غذایی ملی است، ادامه داد:  
اهمیت امنیت غذایی اگر از امنیت نظامی بیشتر نباشد، 
قطعا از اهمیت کمتری هم برخوردار نیست چراکه امنیت 

ملی به امنیت غذایی گره خورده است.
وی بیان داشت: مازندران با تولید ۷.6 میلیون تن انواع 
محصولات کشاورزی در بین ۱۰ استان اول کشور و با ۱۰ 
درصد ارزش اقتصادی محصولات کشاورزی با اختلاف 

رتبه اول کشور را در اختیار دارد.
سرپرست سازمان جهاد کشاورزی مازندران اظهار کرد: 
این خطه قطب کشاورزی کشور است که هم به دلیل 

تولید محصولات راهبردی نظیر گوشــت مرغ، برنج و 
مرکبات و هم به دلیل ارزش اقتصادی تولیدات کشاورزی 
است. مومنی با اشاره به اینکه مازندران اولین و مهمترین 
استان معین تامین گوشــت مرغ پایتخت است و بطور 
متوسط روزانه ۵۰۰ تن مرغ از این استان به تهران ارسال 
می شود، گفت: سالانه ۳۰6 هزار تن گوشت سفید، ۵۳۷ 
میلیون قطعه جوجه یکروزه، ۷۲ هزار تن گوشت قرمز، 
۲۳ هزار تن تخم مرغ، 6۸6 هزار تن شیر خام و 6 هزار و 

۵۲۵ تن عسل در مازندران تولید می شود.
این مسوول کشاورزی مازندران با بیان اینکه هنوز نیمی 
از ظرفیت های صنعت دام و طیور مازندران محقق نشده 
است که نشان می دهد ظرفیت های زیادی در این صنعت 
داریم، گفت: وجود بیش از سه میلیون راس دام سبک و 

سنگین در استان، تامین نهاده ها و بیمه از چالش هااست.
وی گفت: پوشش بیمه ای دام استان بسیار پایین است و باید 
کارگزاری های قدرتمند و رقابتی برای توسعه بیمه در این 
بخش فعال شوند. مومنی اظهار داشت: مازندران بیشترین 
دستاوردها را در تولیدات کشاورزی کشور دارد و در ۲ ماهه 
متوالی عبور از رکورد ۱۷ میلیون قطعه جوجه ریزی را در 

تاریخ صنعت طیور مازندران پشت سر گذاشتیم.
سرپرست جهاد کشاورزی مازندران خطاب به معاون امور 
دام وزیر جهاد کشاورزی در این جلسه از واگذاری زمینی 
برای ایجاد یک واحد ۱۰ هزار راسی دام سنیگین در نور 
خبر داد و در عین حال گفت: واحد های دامی صنعتی 
به ویژه بزرگترین دام شیری استان در بابلسر با مشکلات 

تامین نهاده ها مواجه اند.

سرپرست جهاد کشاورزی مازندران:

مجوزهای راکد کشاورزی مازندران ابطال می شود
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 کسب و کار

اطلاعیه انتخابات نمایندگان کارفرمایان 
در هیأت حل اختلاف

»قابل توجه کلیه مدیران محترم واحدهای صنعتی کشــاورزی تعاونی خدماتی مشــمول قانون کار شهرستان های گناباد 
،خواف و بجســتان در اجرای ماده 160 قانون کار جمهوری اســامی ایران و به منظور انتخاب نمایندگان کارفرمایان در 
هیات های حل اختاف شهرستان گناباد  بدین وسیله به آگاهی می رســاند متقاضیان واجد شرایط می توانند درخواست 
 کتبی خود را به همراه مدارک ذیل حداکثــر تا 15 روز از تاریخ انتشــار این اطاعیه به اداره تعــاون، کار و رفاه اجتماعی

 گناباد تحویل نمایند.
شرایط عضویت و مدارک لازم  به آدرس اینترنتی  https://khorasanrazavi.mcls.gov.ir/ اعام می گردد.

اداره کل تعاون کار و امور اجتماعی خراسان رضوی
شناسه آگهی 1672091

شرکت فولاد مبارکه موفق شد برای پنجمین 
بار تندیس زرین تعالی سازمانی را دریافت کند. 
نکته حائز اهمیت این اســت که این شرکت 
توانسته است برای اولین بار در کشور از سطح 
700 امتیاز برای دریافت این جایزه عبور کند.

پیشــینه مدل تعالــی ســازمانی در ایران به 
ســال 1۳۸2 بازمی گردد و امسال 21 دوره از 

برگزاری جایزه ملی تعالی سازمانی می گذرد.
فولاد مبارکه در 1۴ دوره این جایزه شــرکت 
کرده است. این شــرکت در سال 1۳91 برای 
نخستین بار موفق به کسب تندیس زرّین در 
دهمین دوره جایزه ملیّ تعالی ســازمانی شد 
و پس از آن نیز در ســال های 1۳9۳، 1۳9۸ و 
1۴00 تندیس زرّین این رویداد را از آنِ خود 
کرد و در ســال جاری برای 5 امین بار موفق 
به دریافت تندیس زرین گردیــد و به عنوان 
اولین شــرکت موفق به عبور از ســطح 700 
امتیاز شده اســت. این در حالی است که هیچ 
شرکتی در طول ادوار گذشته موفق به دریافت 
این امتیاز نشده و شرکت های دریافت کننده 
تندیس زرّین نیز همواره در بازه های ابتدایی 
این رتبه بندی )یعنی امتیازهایی بین 651 تا 

زیر 700( قرار داشته اند.
این جایــزه در ۳ ســطح »تعهد بــه تعالی«، 
»تقدیرنامه« و »تندیس« )بلورین، ســیمین و 

زرّین( به شــرکت کنندگان اعطا می گردد، به 
طوری که شرکت هایی که امتیازشان بین صفر تا 
250 است در سطح تعهد به تعالی قرار می گیرند، 
شرکت هایی که امتیازشــان بین 251 تا ۴50 
می شــود، در گروه دریافت کنندگان تقدیرنامه 
)که در بازه های 50 امتیازی از یک ســتاره تا ۴ 
ستاره دسته بندی می شوند( قرار خواهند گرفت 
و شرکت هایی که موفق به دریافت امتیاز از ۴51 
تا 550 می شوند، تندیس بلورین، امتیاز بین 551 
تا 650 تندیس سیمین و شرکت هایی که موفق 
به دریافت امتیاز بالاتر 651 می گردند تندیس 

زرّین دریافت خواهند بود.
جایزه تعالی ســازمانی مسیری مبتنی بر نگاه 
تحولی و رشد پی در پی است و دست یابی به آن 

یک اتفاق نیست، بلکه یک مسیر است
محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل شرکت فولاد 
مبارکه پس از دریافت تندیــس زرین تعالی 

سازمانی کشور:
-جایزه تعالی مسیری مبتنی بر نگاه تحولی و 
رشد پی در پی است و ما در مسیر خود در فولاد 
مبارکه درصدد هستیم با نگاه به آینده و ارتقای 
سطح بهره وری و رشد فناورانه و نوآورانه جدید 
با پنج استراتژی اصلی جایگاه جدیدی را داشته 
باشیم، تمسک به مدل تعالی کمک می کند که 
ما زودتر به اهداف خود دست یابیم و مدیریت 

بهینه ای را از هیات مدیــره تا اجزای مختلف 
سازمان در جهت تحقق منافع حداکثری ذی 

نفعان داشته باشیم.
-عبور از امتیاز 700 در این دوره از رکوردهایی 
اســت که به دیگر رکوردهای فــولاد مبارکه 

اضافه می شود.
-امسال 9 شــرکت زیرمجموعه فولاد مبارکه 
هم در این همایش شرکت کردند و توانستند 

رتبه های خوبی در این حیطه کسب کنند.
درخشش گروه فولاد مبارکه در همایش ملی 

تعالی سازمانی با کسب 9 عنوان برتر
در بیست و یکمین دوره جایزه تعالی سازمانی 
9 شرکت گروه فولاد مبارکه موفق شدند جزو 
شرکت های برتر در جایزه ملّی تعالی سازمانی 

قرار گیرند.
شــرکت فولاد هرمــزگان به عنــوان یکی از 
شــرکت های زیرمجموعه فولاد مبارکه موفق 

به کسب تندیس بلورین برای سومین بار شد.
شرکت های ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، 
فولادسنگ مبارکه و ایریســا توانستند برای 

اولین بار تقدیرنامه چهارستاره دریافت کنند.
شــرکت فولاد ســنگان موفق بــه دریافت 
تقدیرنامه سه ستاره، شرکت تأمین و فرآوری 
مواد معدنی فولاد مبارکــه و هلدینگ فولاد 
متیل نیز موفق به کســب تقدیرنامه دوستاره 
و شــرکت فولاد تاراز چهارمحال و بختیاری و 
شرکت توکاریل نیز موفق شــدند تقدیرنامه 

یک ستاره این رویداد ملیّ را از آنِ خود کنند.

با كسب بالاترين امتياز در طول ادوار گذشته؛ فولاد مباركه برای پنجمين بار موفق به دريافت تنديس زرين تعالی سازمانی شد

 کسب عنوان سرآمدترین شرکت ایرانی

فراخوان حراج عمومي
بدینوسیله به اطاع شهروندان گرامي مي رساند شهرداري بندر بوشهر در نظر دارد اجاره فضا  در موقعیت پارک های سطح شهر به منظور استقرار غرفه در ایام نوروز 1۴0۳ را جهت رفاه 
حال مسافرین در ایام نوروز غرفه هایي جهت عرضه هدایا و سوغات بوشهر به شرح جدول ذیل دایر نماید ونسبت به واگذاري امتیاز بهره برداري آن به بخش خصوصي از طریق حراج  اقدام 
نماید. لذا از کلیه متقاضیان حقیقي و حقوقي واجد شرایط دعوت به عمل مي آید جهت کسب اطاعات بیشتر از طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت) ستاد( نسبت به دریافت اسناد و 
مدارک اقدام نمایند. .لازم است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی ،مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده محقق سازند.

ت شماره فراخوانعنوان ردیف مــد
شرح بسته شماره مورد حراجاجاره

مورد اجاره 
متراژ اولیه 
) متر مربع (

نرخ پایه 
کارشناسی  ) ریال (

تضمین شرکت
در مزایده ) ریال (

1

اجاره فضا  در
 موقعیت های  

پارک های سطح
شهر به منظور

استقرار غرفه در
 ایام نوروز 1۴0۳

۳0 روز۳002005701000002

6۴5/000/00020/000/000 مترپارک باسیدون۳102005701000005

6۴5/000/00020/000/000 مترپارک شورا2۳102005701000006

6۴5/000/00020/000/000 مترپارک مادر۳۳102005701000007

6۴5/000/00020/000/000 مترپارک مرجان۴۳10200570100000۸

6۴5/000/00020/000/000 مترپارک مروارید5۳102005701000009
6۴5/000/00020/000/000 مترپارک شغاب6۳102005701000010
6۴5/000/00020/000/000 مترپارک دانشجو7۳102005701000011

6۴5/000/00020/000/000 مترپارک ریشهر۸۳102005701000012
6۴5/000/00020/000/000 مترپارک دهکده گردشگری9۳10200570100001۳

6۴5/000/00020/000/000 مترپارک لیان10۳10200570100001۴
توضیحات: 

 تاریخ انتشار فراخوان : از روز یکشنبه مورخ 1۴02/12/05 ساعت 19 
تاریخ برگزاری حراج : کلیه متقاضیان میتوانند  از ساعت 0۸ الی 12 روز سه شنبه مورخه 1۴02/12/0۸  از طریق  مراجعه به سامانه الکترونیکی دولت ) ستاد ( اسناد  فراخوان پیشنهاد های خود را ثبت و ارسال نمایند.

تاریخ تایيد پيشنهادها و اعلام برنده: روز سه شنبه مورخ 1۴01/12/0۸ 
سایر جزئیات و شرایط در اسناد فراخوان درج شده است.

حضور نمایندگان شرکتها با در دست داشتن معرفي نامه کتبي در جلسه برگزاری حراج  آزاد است.
ضمناً متن آگهي در شبکه اطاع رساني شهرداري بوشهر به آدرس:www.Bushehr.ir درج گردیده است.

 در صورتیکه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
شهرداري در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.

نوع خدمات ارائه شده در موضوع مزایده تنقات و اغذیه می باشد
در صورت افزایش متراژ تا 12 متر مربع اجاره بهاء به شرح مندرج در اسناد وصول خواهد شد و افزایش متراژ بیش از 12 متر مربع ممنوع می باشد

هزینه درج آگهي در یک  نوبت به عهده برندگان فراخوان  مي باشد.
روابط عمومي و امور بين الملل شهرداري بندر بوشهر

رشد ۲۰ درصدی صدور پروانه ساخت در شهرداری نصيرشهر

شهردار نصیرشهر از رشد صدور پروانه ساخت خبر داد و گفت: طی 11 ماه امسال 1۴0 پروانه ساخت صادر و یا تمدید و تخریب و 
نوسازی از سوی شهرداری برای شهروندان صادر شده که با توجه به آمار سال گذشته شاهد رشد 20 درصدی آن هستیم.  وی با اشاره 
به این نکته که ماک ساخت و ساز قانونی ، صدور پروانه ساخت است و شهرداری در اجرای قوانین به خوبی عمل کرده و شهروندان 
را به دریافت پروانه سوق می دهد؛ یادآور شد: از سوی شهرداری ۴6 گواهی در خصوص تعیین وضعیت، عدم خافی، پایان عملیات 

ساختمانی و پاسخ به دفترخانه  و بانک استعام صادر شده است.

پيشرفت ۱۵ درصدی مجموعه ورزشی در نصيرشهر

مهندس شهسواری با بیان این مطلب که شهرداری و شورای اسامی شهر نصیرشهر در زمینه پرورش استعداد های ورزشی کودکان و 
نوجوانان و همچنین پرورش قهرمانان ورزشی توجه ویژه ای دارد به پیشرفت 15 درصدی فاز اول پروژه مجموعه ورزشی و همچنین 
روند احداث مجموعه ورزشی بوستان جنگلی پرداخت که در زمینی به وســعت ۴5000 متر مربع )در چند فاز( احداث خواهد شد و 
فاز اول آن به زمین چمن فوتبال، زمین تمرین،رختکن، سکو و پارکینگ اختصاص دارد. بنابر اعام وی، این پروژه یکی از سایت های 
 مدرن و به روز ورزشــی در منطقه خواهد بود که در فــاز اول با اعتبار 60 میلیارد ریال با پیشــرفت 15 درصــدی مراحل احداث آن 

در حال انجام است.

ایمنی و نوآوری دو ویژگی پروژه بوستان دوستدار کودک نصيرشهر

شهردار نصیرشهر ضمن ارائه توضیحاتی در مورد  بهره گیری از سیستم روشنایی خورشیدی در بوستان کودک با هدف بهره مندی از انرژی سبز و 
افزایش ایمنی کودکان از خطر برق گرفتگی ، این بوستان را از جهات مختلف در منطقه کم نظیر توصیف کرد که عاوه بر سیستم روشنایی پاک، 
مجهز به شهر ترافیک، زمین اسکیت، مسیر تندرستی و سامت کودک است که در زمینی به مساحت 2۴00 متر مربع و طی 50 روز با اعتبار 50 
میلیارد ریال به اجرا درآمده است.  وی با اشاره به  تاش های شبانه روزی پرسنل خدوم شهرداری و همچنین اعضای شورای اسامی شهر 
اذعان داشت: در راستای ارائه خدمات مطلوب تر و جلب رضایت شهروندان از هیچ تاشی فروگذار نخواهیم کرد. لازم به یادآوری است مراسم 
افتتاحیه فاز اول بوستان خطی در دیماه با اعتباری معادل ۴0 میلیارد ریال در مساحتی بالغ بر ۳500 متر مربع برگزار شد؛ همچنین مراسم 

کلنگ زنی ایستگاه تاکسی با 1۴5 متر مربع زیر بنا و سایبان جهت استقرار مسافر با اعتبار 5۳ میلیارد ریال انجام گرفت.

توافق شهرداری و شورای اسلامی نصيرشهر با آبفا برای احداث مخزن آب شرب

فرشاد شهسواری شهردار نصیرشهر در جلسه ای مشترک با شورای اسامی  و آبفا نصیرشهر بیان داشت : رفع قعطی و کم فشاری آب شرب در نصیرشهر 
، معضلی چند ساله است که با ساخت مخزن آب مرتفع خواهد شد.  وی در ادامه تصریح کرد: شهرداری با حمایت شورای اسامی ، زمین مورد نیازرا برای 
احداث مخزن ذخیر آب شرب تامین خواهد کرد و آبفا بعنوان بهره بردار در اسرع وقت ساخت آن را شروع  خواهد نمود. مسعود اصغری رئیس شورای 
اسامی نصیرشهر در ادامه عنوان کرد: شورای اسامی در رفع قطعی مکرر آب شرب حمایت قاطعی را از شهرداری و آبفا خواهد داشت.   وی با اشاره 
به سرعت بخشیدن بر روند واگذاری زمین و احداث پروژه بیان کرد: از شهرداری و آبفای نصیرشهر سرعت بخشیدن در امور واگذاری و احداث مخزن 
ذخیر آب مورد انتظار است تا یکی از مهمترین معضات شهر برای همیشه پایان یابد.  مشکات رئیس آبفای نصیرشهر نیز ابراز کرد: اجرای این طرح می 

تواند مشکل آب شرب را بصورت فنی و کارشناسانه مرتفع کند و آبفا با سرعت تا احداث پروژه و بهره برداری پای کار خواهد بود.

نصير شهر روی ريل توسعه و پيشرفت:

افتتاح پروژه های عمرانی شهرداری نصیرشهر 

خبرنگار زهرا قره باغــی - همزمان با فرا رســيدن ایام الله دهه 
مبارک فجر، پروژه های عمرانی شــهرداری نصيرشهر با حضور 
معاون استاندار تهران افتتاح شد. در حاشيه این مراسم، مهندس 
فرشاد شهسواری- شهردار نصير شــهر- مواردی همچون رفع 
نيازهای اوليه شهروندان و رعایت رفاه حال عمومی آنان را در زمره 
مهم ترین وظایف شهرداری ها اعلام کرد و افزود: مجموعه مدیریت 
شهری تمام توان و ظرفيت خود را برای تحقق وظایف مذکور به کار 
بسته تا بتواند در ارائه خدمات بيشتر و بهتر به شهروندان عملکرد 

موفقيت آميزی داشته باشد.
به گفته این مقام مســئول، شــهرداری نصيرشــهر با اجرای 
موفق 3 پروژه عمرانی به اســتقبال چهل و پنجمين جشن بهار 
انقلاب اســلامی رفت و با حضور معاون امنيتی انتظامی استاندار 
تهران،فرماندارشهرستان رباط کریم، نماینده مردم رباط  کریم و 
بهارستان در مجلس شورای اسلامی، حجت الاسلام و المسلمين 
سيدمرتضی عليا نسب امام جمعه محترم و اعضای شورای اسلامی 
شهر نصيرشهرمراسم افتتاحيه این پروژه ها برگزار شد. مهندس 
شهسواری به افتتاح  اولين بوســتان تخصصی حوزه کودک در 
نصيرشهر با اعتبار ۵۰ ميليارد ریال و زمينی به مساحت ۲۴۰۰ متر 
مربع اشــاره کرد که افزایش ایمنی کودکان، استفاده از سيستم 
روشنایی خورشيدی، ایجاد شــهر ترافيک، مسير تندرستی و 
همچنين وجود زمين اسکيت از مولفه های مهم احداث بوستان فوق 
به شمار می آید. وی از همکاری و حمایت های رئيس و اعضای شورای 
اسلامی نصيرشهر تقدیر و تشــکر به عمل آورد و اذعان داشت: 
خوشبختانه نصيرشهر مسير توسعه و آبادانی را پيش گرفته و قطار 
توسعه این شهر روی ریل پيشرفت قرار دارد و اميدواریم تا پایان 
دوره شاهد وقوع اتفاقات خجسته و موثر در این شهر باشيم و موفق 

به جلب رضایت شهروندان عزیز شویم. 


